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M
armara Belediyeler 
Birliği, Yerel Yö-
netimler Kitap ve 
Kültür Fuarı’nı, 15-17 
Aralık 2017 tarihle-

rinde, İstanbul Lütfü Kırdar Ulus- 
lararası Kongre ve Sergi Sarayı’nda 
düzenledi. Amaç, kültürel zenginliği 
arttırmak için içerik üreticilerini bir 
araya getirmekti. Marmara Beledi-
yeler Birliği ve İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkanı Mevlüt Uysal’ın 
katılımıyla düzenlenen açılış töreni-
ne kitapseverler de katıldı. 

Türkiye’de ilk kez düzenlenen Yerel 
Yönetimler Kitap ve Kültür Fuarı’n-
da; Beylikdüzü Belediyesi, çeşitli 
konularda ürettiği zengin içerikli 
yayınlarıyla dikkat çekti.
Fuar katılımcıları 3 gün boyunca 
belediyelerin ve özel yayınevlerinin 
yayınlarını incelerken, bir yandan 
da bu eserlerin yazarlarıyla tanış-
ma fırsatı buldu. Çeşitli söyleşiler, 
dinletiler, sergiler ve gösterilere 
de yer veren fuar, 25 belediye, 25 
özel yayınevi ve 17 sahafı bir araya 
getirdi. Beşir Ayvazoğlu, Pelin Batu, 
Murat Gülsoy, Ayşe Kulin, Sinan 
Meydan gibi alanında uzman isimleri 
de katılımcılarla buluşturdu.
“Geçmişten Günümüze Yerel Yöne-

KİTAP VE KÜLTÜR TUTKUNU BEYLİKDÜZÜ
Beylİkdüzü Beledİyesİ Kültür Yayınları, Yerel Yönetİmler Kİtap ve Kültür Fuarı'ndaydı. fuar, 25 beledİye, 25 özel yayınevİ ve 17 sahafı bİr araya getİrdİ

tim Yayınları” ve “İstanbul Topog-
rafik Haritası” sergilerinin yanı sıra 
“Siyah Beyaz İstanbul” ve “Kitap ve 
İnsan” fotoğraf sergileri de fuarda 
sanatseverlerin beğenisine sunuldu.

Beylikdüzü Belediyesi Kültür Yayın-
ları ve Kütüphane Standı,  fuarda 
fark yarattı.
“Bilgiye erişim herkesin hakkı.”
Kültürel ve sanatsal etkinlikleriyle 
İstanbul’un öncü belediyelerinden biri 
olan Beylikdüzü Belediyesi, zengin 
içeriğe sahip nitelikli yayınlarıyla fu-
arda dikkat çekti. Özellikle kütüpha-
necilik alanındaki etkinliği ve sunduğu 
imkânlarla fuarın en çok konuşulan 
belediyelerinin başında geldi.
Uluslararası TÜYAP Kitap Fuarı’ndan 
yaptıkları yayınlarla dikkat çeken 
Beylikdüzü Belediyesi, her yıl Türki-
ye’nin en önemli yazar ve çizerlerini 
bu yayında ağırlıyor. Beylikdüzü 
Belediyesi WEB TV canlı yayınıyla on 
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Beylikdüzü Belediyesi; 
10 kütüphanesi, 70 bin 
kitabı, 12 bin üyesi ve 

düzenlediği etkinliklerle 
dev bir sosyal mekân olma 

özelliği taşıyor.

KÜLTÜR 
SANAT 

ETKİNLİK Haber: Şenay Bakır
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10. YILINDA BEYLİKDÜZÜ
Merhaba sevgili dostlarım.
Zaman ne de çabuk geçiyor. 1990’lı yıllardan bu yana 
yaşadığım, sokaklarında dolaştığım, dostlar edindiğim, güzel 
insanlar tanıdığım Beylikdüzü şimdi ilçe oluşunun 10. yılını 
kutluyor. "Belde Belediyeler" dönemi de dahil olmak üzere 
Beylikdüzü’nün bugünlere gelişine ve giderek büyümesine 
bizzat tanığım. 4 yıldan bu yana da belediye başkanı 
olarak hizmet veriyorum sizlere. İnanın o kadar mutlu ve 
bahtiyarım ki...
Son yıllarda yaptığımız tarihi araştırmalarda Beylikdüzü 
adına önemli bilgilere ulaştık ve bu bilgileri de kamuoyuyla 
paylaştık. Hatta size bir itiraf da bulunayım, İstanbul’da 
birçok ilçe yaptığımız bu araştırmalara gıpta ile bakıyor. 
Zira geçmişi diğer semtlere göre çok eskilere dayanmayan 
Beylikdüzü’nden bu kadar tarih fışkırması olası bir durum 
değil gibi görünüyor. Aslında öyle değil! Osmanlı belgelerinde, 
1839 yılına ait evraklarda rastladığımız Beylikdüzü ismini daha 
sonraları hep görüyoruz. Çanakkale savaşlarında Gürpınar ve 
Yakuplu’dan şehitlerimiz var. Mübadele yılları keza çok önemli 
Beylikdüzü için. Yüce Önder Mustafa Kemal Atatürk bir kez 
ziyaret ediyor Yakuplu’daki hemşerilerini, onlarla hasbıhal 
ediyor. Memleketin yaşadığı her tür gelişmeye Beylikdüzü 
de tanık oluyor, memleketle birlikte büyüyor. 1980’li ve 
1990’lı yıllarda toplu konut hamlesiyle asıl çıkışını yapsa da 
kıyılarında binlerce yıllık tarih olduğunu yeni yeni öğreniyoruz. 
2008 yılında, Bakanlar Kurulu Kararı ve Resmi Gazete’de 
yayınlanan yazıyla ilçe oluyor Beylikdüzü. Sonra ufak ufak 
emeklemeye başlıyor. Yeri gelmişken söyleyeyim; daha 
önce Beylikdüzü ve bölgesinde görev yapan tüm belediye 
başkanlarına, kamu yöneticilerine, memurlarına, öğretmenine, 
muhtarlarına teşekkür ediyorum. Zira onların emekleri bu 
ilçeyi büyütmüş, geliştirmiştir. Bu yüzden Beylikdüzü’nün 
güzel insanlarına hizmet etmenin çok yüce bir erdem 
olduğunu düşünüyorum. Şimdilerde ilçe oluşumuzun 10. yılını 
kutluyoruz. Bu mutluluk hepimizin çünkü hepimizin büyük 
emeği var bu topraklarda. Fakat daha fazla çalışmalıyız. 
Dostluklara, kentin kültürüne ve sosyal yaşamına daha fazla 
katkıda bulunmalıyız. Aidiyet duygusu hepimizin ortak noktası 
olmalı. Çünkü bizler Beylikdüzü’nde kocaman bir ailenin 
değerli mensuplarıyız. Yaşadığımız alanlarda birlikte hareket 
etmeli ve güzelim kente ruhumuzu yansıtmalıyız. Daha nice 
on senelere diyelim... 
Sevgi ve saygılarımla.

  

Ekrem İmamoğlu
Beylikdüzü Belediye Başkanı

binlerce insana ulaşan bu söyleşiler 
ayrıca her yıl kitap haline getiriliyor.
2017 yılının Eylül ayında “Sahaf Festi-
vali”ne de ev sahipliği yapan Beylikdü-
zü, kitap ve kütüphane dostluğunu da 
fuara taşıdı. Çünkü Beylikdüzü Beledi-
yesi; 10 kütüphanesi, 70 bin kitabı, 12 
bin üyesi ve düzenlediği etkinliklerle 
dev bir sosyal mekân olma özelliği 
taşıyor. 

Beylikdüzü Belediyesi’nin öncülü-
ğünde “Edebiyat ve Kütüphanecilik” 
üzerine söyleşi: “Edebiyat yoluyla 
yeni dünyalar yaratılabilir”
Fuarda, “Edebiyat ve Kütüphanecilik” 
üzerine nefis bir söyleşi yapıldı. Tarih-
çi ve yazar Pelin Batu’nun modera-
törlüğünde gerçekleşen programa; 
Boğaziçi Üniversitesi’nden akademis-
yen yazar Murat Gülsoy ve Boğaziçi 
Üniversitesi Kütüphane Sorumlusu 
Emine Gür konuk oldu. Söyleşide 
Murat Gülsoy, edebiyat yoluyla yeni 
dünyaların yaratılabileceğini dile 
getirerek kitap fuarlarının önemine 
değindi. Emine Gür’ün, kütüphanecilik 
ve kütüphanelerin özel koleksiyonları 
üzerine yaptığı konuşma ise söyleşiyi 
tamamlayan kısım oldu. Programın 
sonunda Beylikdüzü Belediye Başkan 
Yardımcısı Leyla Ünver katılımcılara 
ve konuklara teşekkür etti.

Beylikdüzü Belediyesi I 3

Kültür İşleri Müdürlüğü'nün enerjik ekibi.



BİR ŞEHRİN 
ERGEN VAKİTLERİ

1
0. yıl, bir kentin gelişimi ve 
tarihi açısından pek bir şeyi 
ifade etmiyor gibi algılana-
bilir. Acaba öyle mi? Asla! 
Konuyu açalım o halde…

İlk çağlardan beri canlı bir deniz tica-
ret sahası olan Marmara Denizi’nin 
kuzey kıyıları Rodosto (Tekirdağ), 
Perintos (Marmara Ereğlisi), Bizan-
tion (İstanbul) gibi önemli limanlara 
sahipti. Özellikle Kalikratya (Mi-
marsinan) limanı fırtınalara karşı 
korunaklı doğal yapısıyla hep dikkat 
çekti. Geçtiğimiz yıllarda Beylikdüzü 
kıyılarında yapılan çalışmalarda 
ortaya çıkan bilgilere göre Gardan 
Sahilinde, yani bugünkü Ambarlı 
Limanı’nın olduğu bölgede, antik 
dönemden kalma bir liman vardı ve 
çok işlekti. Nereden mi anlıyoruz? 
Birbirine paralel, bir buçuk kilometre 
uzunluğunda 2 taş mendirek öyle 
her limana uyabilen bir sistem değil-
di. Beylikdüzü kıyılarına binlerce yıl 
önce inşa edilen her biri 6 metrelik 
taş bu yapılar, limanın bir dönem ne 
kadar merkezi bir konumda olduğu-
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nu ifade ediyordu. Kimi araştırmacı-
lara göre bu liman İstanbul’dakinden 
daha eskiydi. Liman ve mendirekler 
zaman içinde depremler sonucu 
yıkıldı ve su altında kaldı.
Beylikdüzü ve bölgesi bir dönem 
hem Bizans’ın hem de Osmanlı’nın 
avlak sahasıydı. Tarihi “Via Egnatia” 
yolunun geçtiği topraklar zamanla 
insanların da yerleşmeye başladığı 
alanlar oldu. İstanbul’un fethinden 
sonra bölgeye Türkler yerleştirildi. 

“Gacal” olarak ismi geçen ve Türk 
olarak ifade edilen gruplar, Beylik-
düzü ve bölgesini oluşturan döne-
min en eski yerleşim yerleri Anarşa, 
Gardan ve Trakatya’da yaşam bul-
dular. Uzun yıllar Rumlarla birlikte 
kâh toprak sürdüler kâh balıkçılık 
yaptılar. Bölge hiçbir zaman ön pla-
na çıkmadan bir geçiş yurdu, geçiş 
yolu olarak bellendi ve uzun yıllar 
bu şekilde sessiz sedasız anıldı… 
Osmanlı arşivlerinde “Beylikdüzü” 
ismine ilk kez 22 Kasım 1839 tarihli 
bir belgede rastlandı. Bu belge, “Posta 
Yolu” yapılmasıyla ilgili bir rapordu. 
Raporda; “Çekmece-i Kebir’e beş çarik 
Beylikdüzü tabir olunan nam mahal” 
yazıyordu. Yani İstanbul Büyükçek-
mece posta yolu üzerinde, Büyükçek-
mece’ye yakın bir bölgede, “Beylik-
düzü” olarak adı geçen alanda, yolun 
ulaşımı etkileyecek kadar bozulduğu 
ifade ediliyordu. Osmanlı arşivlerinde 
Beylikdüzü ismine özellikle 20. yüzyıl 
başlarında sıkça rastlıyoruz. Ancak 
1839 tarihli bu belge Beylikdüzü için 
ayrı bir önem taşır.
1915 yılında, Çanakkale harbinde, on 
binlerce vatan evladı şehit olmuştu. 

Her birinin Genelkurmay arşivlerin-
de yer alan doğum yeri kısmında 
doğduğu il ya da ilçe, kasaba yazar. 
O yıllarda Beylikdüzü’nü oluşturan 
ve tarihi çok eskilere dayanan köyler 
Büyükçekmece’ye bağlıydı. Anar-
şa (Gürpınar) Gardan (Kavaklı) ve 
Trakatya (Yakuplu) önemli yerleşim 
alanlarıydı. Çanakkale Savaşı'na 
bu köylerden de gencecik insanlar 
katılmış ve bir daha geri döne-
memişlerdi. Anarşa’dan Bekir ve 
Mehmet İzzet, Trakatya’dan Recep 
ve Halil İbrahim de işte bu vatan 
evlatlarından araştırıp bulabildikle-
rimizdi. Cumhuriyet’in ilk yıllarında, 
1924 mübadelesinde, bu köylerin de 
demografik yapısı değişti ve bugüne 
dek ulaşan sosyal yapının da temel-
leri atılmış oldu. 15 Temmuz 1937 
tarihinde yüce önder Mustafa Kemal 
Atatürk Florya’daki köşkünden çıka-
rak, Yakuplu’daki Angurya Çiftliği'ni 
ziyareti etmişti. Zira Atatürk Selanik 
ve bölgesinden gelen hemşehrilerini 
görmek, dinlemek istemişti. Akşama 
kadar kaldığı burada köylülerle ye-
mek yedi, Rumeli şivesiyle konuştu 
ve Yakupluları duygulandırdı. 

GEÇMİŞTEN 
GÜNÜMÜZE
BEYLİKDÜZÜ

Beylİkdüzü, mart 
ayında İlçe oluşunun 
10. yılını kutlayacak

22 Mart 2008 CUMARTESİ Resmî Gazete Sayı : 26824 (Mükerrer)
KANUN

BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ SINIRLARI İÇERİSİNDE İLÇE KURULMASI VE
BAZI KANUNLARDA DEĞİŞİKLİK YAPILMASI HAKKINDA KANUN

 
Kanun No. 5747                                                                                                      Kabul Tarihi: 6/3/2008
             İlçe kurulması
             MADDE 1 – (1) Aşağıda belirtilen esaslar çerçevesinde;

20. Gürpınar ve Yakuplu ilk kademe belediyelerinin tüzel kişilikleri kaldırılarak ekli (18) 
sayılı listede adları yazılı mahalleler ile mahalle kısımları Beylikdüzü İlk Kademe 
Belediyesine katılmıştır. Ekli (18) sayılı listede adları yazılı mahalleler merkez olmak üzere 
İstanbul İlinde Beylikdüzü,

Yıl 1982. Bu bölge bugün 
Beylikdüzü kent merkezi. 

Foto: Nurettin Özel

Cengiz Özkarabekir



tarafından yapılacak ve kamulaş-
tırma bedelleri Toplu Konut İdare-
si’nce ödenecekti. Beylikdüzü artık 
dönüşü olmayan bir yola girmişti 
ve 1987 yılında Büyükşehir Konut-
ları'nın inşa faaliyeti başladı. 50 
bin kişilik bir nüfusun iskânı anla-
mına geliyordu bu durum. 1990’lı 
yıllarda diğer kooperatif çalışma-
larıyla birlikte bölgeye binlerce, on 
binlerce insan yerleşmeye başladı. 
Şehir çok hızlı büyüyordu ve belde 
belediyeleri de şehrin büyümesine 
katkıda bulundu. Fakat artık mız-
rak çuvala sığmıyordu…
2000’li yıllarda İstanbul’un bu yeni 
yetme köşesinde köklü değişiklikler 
oldu. 2002 yılında alınan Bakanlar 
Kurulu kararıyla Kavaklı Belediye-
si’nin adı Beylikdüzü Belediyesi ola-
rak değiştirildi. Bu değişiklik aslında 
çok eskiden beri kullanılan “Beylik-
düzü” ismini ihya ediyordu. Osmanlı 
arşivlerinde ilk kez 1839 yılında ismi 
geçen Beylikdüzü, böylece resmi ola-
rak da yerleşim yerinin adı oldu.  Bu 
bir kırılma noktasıydı. Sonrası daha 
da hızlı gelişti ve 22 Temmuz 2004 
tarihli Resmi Gazete’de yayımlanan 

5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi 
Kanunu ile büyükşehir sınırları aynı 
zamanda il mülki sınırları olarak 
değiştirildi. Gürpınar, Yakuplu ve Bey-
likdüzü belde belediyeleri, İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi sınırları içine 
alındı. Bu durum, bölgeye gelecek 
hizmet anlamında önemli bir geçiş 
noktası özelliği taşıyordu. Sonra-
sında Beylikdüzü’nü farklı bir çıtaya 
taşıyacak apayrı bir gelişme yaşan-
dı. 22 Mart 2008 tarihli ve 26824 
sayılı Resmi Gazete’de yayımlanan 
5747 sayılı “Büyükşehir Belediyesi 
Sınırları İçerisinde İlçe Kurulması ve 
Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılması 
Hakkındaki Kanun” çerçevesindeki 

düzenleme ile Beylikdüzü ilçe oldu. 
Böylece beldelerin belediye statüsü 
kaldırılmış, bir tek idari yapı üzerin-
den faaliyet göstermesine olanak 
sağlanmıştı. Dolayısıyla Beylikdüzü 
artık İstanbul’un yeni ilçelerinden 
biriydi ve bu ilçeye Beylikdüzü Beledi-
yesi hizmet edecekti.
Yıllar yılları kovaladı ve aradan 10 
yıl geçti. Beylikdüzü 2008 yılın-
da, henüz emeklemeye başladığı 
dönemde, nüfusu 185 bindi. Şim-
di ise 350 bine yakın bir nüfusa 
sahip... Üstelik İstanbul’un nüfusu 
hızla artan ilçelerinden de biri. Şehir 
büyürken Beylikdüzü de bebeklikten, 
çocukluktan, ergenliğe geçti ve bu 
geçiş de, bu kadar hızlı büyümeye 
karşın sorunsuz, sağlam ve estetik 
oldu. Artık gençlik döneminde ondan 
çok şey beklemek mümkün… Bey-
likdüzü, yeşil alanları, sahili, parkı, 
yaşam vadisi, kültürel etkinlikleri, 
yaşanabilir mekânları, spor alanları 
ve sosyal yaşamı ile ilçe oluşunun 
10. yılında geleceğe anlamlı bir me-
saj gönderiyor.
Bu sene, 10. yıl münasebetiyle etkin-
likler ve kutlamalar olacak Beylik-
düzü’nde. Üç gün boyunca Kültür 
Merkezi’nde önemli isimler misafir 
edilecek. Etkinliğin ana teması ise, 
“Aidiyet”. Şehrin tarihini anlatan 
seminerlerle yakın tarihe ışık tutula-
cak; sergiler açılacak, şiir dinletileri 
olacak. Kutlama boyunca da ünlü 
gruplar müzik ziyafeti verecekler.
Öyleyse siz sevgili dostlar, buyuru-
nuz, davetlisiniz… 
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Beylikdüzü, ilçe olduğu 2008 
yılında henüz emeklemeye 

başladığı dönemde nüfusu 185 
bindi. Şimdi ise 350 bine yakın 

bir nüfusa sahip... 

Yıl 1980. Bir zamanlar Kavaklı köyünün girişi

Yıl 1993. Büyükşehir konutları ve hemen yanında seyrek işleyen Londra Asfaltı

Yıl 1992. Gürpınar'da asfaltlama çalışması

Yıl 1992. Gürpınar ve sahili

Velhasıl çok bilinmese de Beylikdüzü 
ve bölgesi, tarihi eskilere dayanan, 
özellikle doğası ve insanları ile özel 
bir yurt köşesidir. Önceleri Çatal-
ca’ya, 1987 yılından itibaren de 
Büyükçekmece İlçesi'ne bağlı olarak 
hayatını sürdürmüştü.
Bölge, 1980’li yıllarda önemli ge-
lişmeler yaşadı. Şöyle ki; İstanbul 
o yıllarda hem doğuya hem de 
batıya doğru büyüyordu. Çünkü 
şehrin artan nüfusu merkeze 
uzak olan beldeleri de artık cazip 
hale getirmeye başlamıştı. Ağus-
tos 1984’te, Toplu Konut Yasası 
uyarınca inşaat yapılmak üzere 
İstanbul’un batısında dört nokta 
belirlendi. Bu dört noktadan biri de 
Beylikdüzü’ndeki 2 bin dönümlük 
araziydi. Buna göre kamulaştırma 
işlemleri Yüksek Konut Kurulu 



BEYLİKDÜZÜ 
YEMYEŞİL OLUYOR
Beylİkdüzü Beledİye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, bİtİnce İstanbul’un “en büyük 
kent İçİ park” unvanını taşıyacak olan 
“Yaşam Vadİsİ”ni anlattı:
Yaşam Vadisi, eski adıyla Yeşil Vadi 
olarak yapımı yıllarca tamamlana-
mayan bir projeydi. Bu engeli nasıl 
aştınız? 
Özen göstermek ve bunu öncelik 
haline getirmekle ilgili bir konu bu. 
Seçim öncesinde de birinci işimizin 
Yaşam Vadisi’ni hayata geçirmek ol-
duğunu belirtmiştik. Beylikdüzü’nün 
bu yoğun kentleşmeye karşı en çok 
ihtiyaç duyacağı konunun böyle bir 
alan olduğunu biliyorduk. O bakım-
dan aslında gereken tek şey bu işe 
özen göstermekti. Yaşam Vadisi’ni 
Beylikdüzü Belediyesi’nin birinci pro-
jesi haline getirmek, halkın ihtiyaçla-
rını doğru tespit etmek ve bunu sa-
haya yansıtmak prensibiyle hareket 
ettik. Önce mülkiyetle ilgili sorunla-
rına eğildik ve bunu gidermekle ilgili 
bir zaman tanımladık. Ardından -ne 
yazık ki var olmayan bir projeyle 
yola çıkıldığı için- bir proje süreci 
başlattık. Yetkin akademisyenler ve 
Beylikdüzü Belediyesi’ndeki çalışma 
arkadaşlarımızla birlikte çok güzel 
“1. Etap” projesi ortaya çıkardığımızı 
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düşünüyorum. Finansman mode-
lini de kendi öz kaynağıyla çözerek 
Yaşam Vadisi’yle ilgili tüm engelleri 
ortadan kaldırmış olduk. 

Vadiyi gezdiğimizde günün her sa-
ati, her yaştan insana hitap edecek 
unsurlar olduğunu görüyoruz. Vadi, 
İstanbullulara neler vaat ediyor?
Yaşam Vadisi’nin temel mesajı öz-
gürlük…  O alana giren 3 yaşındaki 
bir çocuktan tutun da en yaşlısına 
kadar herkesin kendini çok özgür 
hissettiğini görüyorum orada. Bir 
diğer mesajı ise mutluluk…  Do-
layısıyla özgürlüğü ve mutluluğu 
bozacak hiçbir şeyin orada olmama-
sı gerekiyor. Yaşam Vadisi’ni kulla-
nan tüm vatandaşlarımızın doğaya, 
çevreye, canlıya saygı göstermesi, 
temiz tutması ve kurallara uyması 
gerekir.  Yapılan etkinliklerin de aynı 
bakış açısıyla yapıldığını ve yapılaca-
ğını bilmeliler. Böylelikle daima hem 
çok düzenli ama aynı zamanda da 
özgürlüğün ve mutluluğun simgesi 
olan bir alan olur Yaşam Vadisi. Her 

şeyden önce Beylikdüzü Belediyesi 
Yaşam Vadisi’nin sahibi değildir, 
Yaşam Vadisi’nin sahibi Beylikdüzü 
halkıdır. Bunu hissederek ve bunu bi-
lerek davranıldığı sürece Türkiye’nin 
değil belki dünyanın en sahiplenilen, 
en nitelikli, istenilen saatte herkesin 
dilediği gibi dolaşabildiği bir alan 
haline gelir. Bunu da el birliğiyle 
başaracağız. 

Oldukça büyük bir alan…  Genelde 
bu tarz büyük park alanlarının 
özellikle güvenlik gerekçeleriyle 
tercih edilmediği, atıl kaldığı örnek-
ler var. Yaşam Vadisi’nde durum 
nasıl? Olası engelleri nasıl aştınız? 
Fiziki tedbirlerimizi aldık. Öncelikle 
çevresi, sınırları belli olan bir park 
alanı üretiyoruz. Elbette ki gözle-
nen, denetlenen ve personeliyle 
her zaman kontrol altında tutulan 
bir yapısı var.  70’e yakın çalışanı-
mızın görev aldığı Yaşam Vadisi 1. 
Etabı’nda sanatçı atölyelerinden 
tutun, lokaline, kafesine varıncaya 
kadar disiplinli bir görev dağılımı 

var. Bunların hepsinin ötesinde asıl 
güvenliği sağlayacak olan tabi ki 
oradaki insanlar. En değerli yaşam 
alanlarına sahip çıkma psikolojisiyle 
hareket etmeleri çok önemli.

Peki, “Yaşam Vadisi 2. Etap”ta 
neler olacak? Tahmini bitiş tarihi 
nedir?
Hedefimiz 2019’a dek, dönemimiz 
bitmeden 2. Etabı da halkımızla 
buluşturmak. Şu an çalışmalarımız 
hızla sürüyor. 2. Etabı da bitirip bu 
yaşam alanını yaklaşık 600 bin met-
rekareye çıkarmak istiyoruz. Ondan 
sonra da 3. kısma başlanacak.

Beylikdüzülüleri 2.Etabın başlangı-
cında bir el figürü içerisinde zeytin 
ağacı karşılıyor. Bu formun tercih 
edilmesinin sebebi nedir?
Zeytin birçok anlamı barındırıyor. 
En asil bitkilerden bir tanesi: Yüz-
lerce yıllık yaşanmışlığı hissettiren 
ve hayatı boyunca da ürün veren 
olağanüstü bir ağaç. Orada doğaya 
saygıyı vurgulamak istedik.  Biz var-

HABER 
SÖYLEŞİ Söyleşi: Melike Damla Esen



sak doğanın sayesinde varız ve eğer 
doğayı korumazsak insanlığın var 
olması da mümkün olmayacak. O 
bakımdan, toprağın içinden bereke-
tin fışkırdığını ve ona saygı duyma-
mız, el üstünde tutmamız gerektiğini 
hissettiren bir teması var. Bu tür 
doğal ortamlara, yaşam alanlarına 
saygı duyulması, temel mesajımız.

Vadinin tamamı ne zaman bitecek? 
İBB’yle ortak bir çalışma planı var 
mı? 
Biz tüm kurumlarla ortak çalışıyo-
ruz. Çünkü vadinin ortasından geçen 
bir kanal var ve bu İSKİ kontrolünde. 
Korunması gereken alan kapsa-
mında bir noktada. Burada tüm 
kurumlarla bütünleşmiş olarak 
yürüteceğimiz kısımlar var. Kaldı ki 
son etapta şu anda hasar görmüş 
bir kanal yapısı var. Bunun rehabilite 
edilmesi, hatta büyük bir bölümü-
nün yeniden yapılması hususunda 
İSKİ’yle yazışmalarımız ve görüş-
melerimiz sürüyor. Temel hedefimiz 
2019’un hemen başında son etabı 
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“YAŞAM VADİSİ 
1. ETAP”A, 

“ALTIN KARINCA” 
ÖDÜLÜ

Beylikdüzü Belediyesi’nin örnek 
tasarımıyla büyük ses getirdiği 
“Yaşam Vadisi 1. Etap Projesi”, 

Marmara Belediyeler Birliği 
tarafından her yıl düzenlenen 

“Altın Karınca Belediyecilik 
Ödülleri”nde “Şehircilik Altyapı-

sı” ödülüne layık görüldü.
Altın Karınca Ödülü’nü Ekrem 
İmamoğlu adına, İBB Başkanı 
Mevlit Uysal’dan; Beylikdüzü 

Belediyesi 1. Başkan Vekili 
Ömer Şatır, Başkan Yardımcısı 

Vefa Küçükali, Park ve Bahçeler 
Müdürü Ziya Duman aldı. 

Conrad İstanbul Bosphorus 
Otel’de 7. düzenlenen organi-

zasyonda 9 ayrı kategoride 47 
belediyeye ödülleri sunuldu.
Çok sayıda il ve ilçe belediye 

başkanı ve yöneticisinin katıl-
dığı törende, yarışmaya katılan 

262 projeden 47’sinin ödül 
aldığı kategoriler şunlardı: Afet 
yönetimi, ulaşım, kültür-sanat, 
sosyal belediyecilik, şehircilik 
altyapısı, kurumsal gelişim, 

sürdürülebilir çevre yönetimi, 
şehir teknolojileri, yerel kalkın-

ma ve işbirliği.

Beylikdüzü’ne 
bir ödül daha…

242 bin 843 metrekarelik 
hizmette olan 1. etabı, 

yapımı devam eden 191 bin 
760 metrekarelik 2. etabı ve 

2021’de bitirilmesi hedeflenen 
3. etapla ulaşacağı 1 milyon 

100 bin metrekarelik alanıyla: 
Yaşam vadisi

ihale etmek. O sürece kadar da ka-
nalla ilgili tüm sorunların bitirilmesi 
lazım. İSKİ’nin de bu konuda en kısa 
sürede adım atacağı bilgisini aldık. 
Umuyoruz hiçbir aksaklığa uğrama-
yacak. 2019’da son kısmının ihalesi 
yapıldığında ve yaklaşık 2-3 yıllık da 
yapım süresi eklediğimizde 2021-
2022 döneminde bitmiş olacak. 
Böylece toplamda 7,5 kilometre 
uzunluğu olan 1 milyon 100 bin 
metrekarelik; şehrin tam göbeğinde, 
sahilden E-5’e ulaşabildikleri, İstan-
bul’un en büyük parkına Beylikdüzü 
halkı kavuşmuş olacak.



“Bizden sonraki nesillere nasıl 
bir Beylikdüzü bırakacağız?” 

sorusunun cevabını güzel 
vermek istiyoruz.
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“Bizden sonraki nesillere nasıl bir 
Beylikdüzü bırakacağız?” sorusunun 
cevabını güzel vermek istiyoruz. 
Yapılan her hizmet İstanbul’u kurta-
racaktır. Beylikdüzü’nün de İstanbul 
için bir rolü var. Aslında İstanbul’a 
hizmet edecek olan bir alanı tasar-
lıyoruz. 

Vadinin kent ile bütünleşmesi nasıl 
planlandı?
Yaşam Vadisi ile bugüne kadar 
İstanbul’da olmayan ve genelde 
rant odaklı düşünülen bir mekanı 
insanlara huzur verecek bir alan 
olarak değerlendirdik. Yaşam Vadisi 
ile insanlara yaşamın kentte nasıl 

Yaşam Vadisi 2.Etap, nasıl projelen-
dirildi? 
Uluslararası bir yarışma ile belirlen-
di. Yarışmaya 22 farklı ülkeden 65 
firma katıldı ve 5 ekip finale çıktı. 
Uluslararası bir yarışma yapmamı-
zın sebebi; burada farklı bir yaşam 
kurgusunu ön plana almaktı. Amaç, 
Batı İstanbul’a hizmet edecek bir 
yeşil alan var etmekti. 

Ne kadarlık bir alanı kapsıyor? 
İçerisinde neler olacak? 
1 milyon 100 bin m2’lik bir alanı kap-
sıyor. İstanbul’da bu büyüklükte bir 
alan daha önce planlanmadı. İlk etap 
250-300 bin m2 bir alanı kapsıyordu 
ve yaklaşık 37 bin m2 alanı kamu 
mülküne kattık.
2. Etap’ta da yaklaşık 300 bin m2’lik 
bir yüzeyi yeniden planlıyoruz. 
Planlarda yeşil alan gözükse de özel 
mülkiyetler var. Onların entegras-
yonlarını düşünüyoruz. Zorluklara 
rağmen sonucunu gördükçe daha 
çok çalışmaya gayret ediyoruz. 

Yaşam Vadisi ile birlikte Beylik-
düzü’nün çehresi tam anlamıyla 
değişecek. Kente ruhunu katan ka-
musal meydanlar ve yeşil alanlardır. 
2.Etap’ta da sanat evleri, oyun parkla-
rı, kültür ve spor merkezli yerlerimiz 
olacak. Yaşam Vadisi ile bugüne dek 
sahile sırtını dönmüş Beylikdüzü’nde 
artık insanlar sahille buluşacak.
2. Etap, yeni konseptleri barındıra-
cak. İçerisinde gençlik merkezi ve 
kütüphane de olacak… İstanbul’da 
dereler kanala dönüştürülüyor. Biz 
vadi hattında var olan dereyi rehabi-
lite etmeyi planlıyoruz. Bunu vadinin 
bir parçası yapacağız. Su oyunları, 
okuma alanları, kiraz bahçeleri 
olacak. Dereler ve denizler aslında 
kentin önemli varlıkları, biz bunlara 
sırtımızı dönüyoruz. İstanbul’un bu 
kadar bakir bir kıyısı olan başka bir 
ilçesi yok. 13 km uzunluğunda bir 
kıyıya sahibiz. Yaşam Vadisi ile bu kı-
yıyı taçlandıracağız. İkisinin birleştiği 
noktaya çok güzel bir park yapma 
niyetimiz var. 

KENTE RUHUNU KATAN 
KAMUSAL MEYDANLAR 
VE YEŞİL ALANLARDIR
Beylİkdüzü Beledİyesİ Teknİk KoordİnatörÜ 
Mehmet Murat Çalık İle projenİn detaylarını 
ve geleceğİnİ konuştuk:

HABER 
SÖYLEŞİ

organize edileceğine dair bir bakış 
açısı sunuyoruz. Konut alanları ile 
Yaşam Vadisi iç içe geçmiş durum-
da. Daha dingin ve insanların sos-
yalleşebilecekleri bir alan oluştur-
mayı hedefliyoruz ama bunu kentin 
diğer dinamiklerinden de bağımsız 
düşünemeyiz. Kent gelişiyor ve biz 
bu hızlanan tempoya sakin bir hayat 
sunmak niyetindeyiz. 
Belki bundan 20-30 sene sonra 
bu yapılanlar daha kıymetli bir hal 
alacak. Daha önce bu proje sözde 
kalmasaydı biz bugün doğal bir 
yaşam parkından bahsediyor olabi-
lirdik. Bugüne kadar hep konuşuldu 
ama artık yaşam buldu. Çok kıymetli 
bir alan... Yakın çevresinde bulunan 
alanları da Yaşam Vadisi’ne ekleme-
ye çalışacağız. Beylikdüzü’nde güzel 
şeyler oluyor ve insanların bunu 
gördüğünü düşünüyoruz. Aslan 
yattığı yerden belli olur ve umarım 
diğer ilçelere de örnek olabiliyoruz-
dur. Umarım idareciler her noktayı 
rant olarak görmezler. Çünkü biz 
kentte yaşamı organize ediyoruz. 

Mehmet Murat Çalık
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Central Park

Englischer Garten

Stanley Park Chapultepec ParkHyde Park

Ueno Park Beylikdüzü Yaşam Vadisi

Vondelpark

ŞİMDİDEN BİR MARKA OLAN, ÖDÜLLÜ 
YAŞAM VADİSİ’NİN DÜNYADAKİ ÖRNEKLERİ

Şehirlerde yeşil alanlar giderek küçülürken, bu 
anlayışın tersini uygulayarak insanların nefes 
alacağı dev bir parkı hizmete adım adım sokan 
Beylikdüzü Belediyesi, rant değil insan odaklı 

hizmet anlayışıyla Türkiye’ye örnek oluyor.
Bittiğinde, dünyanın en kalabalık şehirleri 

arasında anılan İstanbul’un büyük bir kamusal 
alan ve hizmet açığı kapanmış olacak.

ABD, New York / Central Park
Dünya'nın ünlü kent parklarından biri olan Central 
Park, ABD'nin en kalabalık şehirlerinden biri olan 
New York'un Manhattan bölgesinde, gökdelenlerin 
ortasında bulunuyor. 25 bin'in üzerinde ağaca ev 
sahipliği yapan parkın içinde hayvanat bahçesi, bar 
ve restoranlar var. Çeşitli spor ve sanat etkinlik-
lerine imkân tanıyan bu alan her yıl ortalama 35 
milyon ziyaretçi çekiyor.

Hollanda, Amsterdam / Vondelpark
İsmini 17. yy da yaşamış yazar "Joost van den 
Vondel"dan alan Vondelpark, ülkenin en meşhur 
parkı. İçinde bir açık hava tiyatrosu ve film müzesi 
de bulunan park aynı zamanda çeşitli sporlara da 
olanak tanıyor. 

Kanada, Vancouver / Stanley Park
Her yıl 8 milyon ziyaretçisi olan Stanley Park'ın en 
önemli özelliği içinde yüzlerce yıllık ağaç barındı-
ran bir ormana sahip olması. Bu doğal özellik onu 

dünyadaki pek çok kent parkından ayırıyor. Şehrin 
ortasında bir vaha gibi duran parkta, Siwash 
Kayalıkları ve Beaver Gölü gibi doğal güzelliklerin 
yanı sıra pek çok sosyal tesis bulunuyor. 

İngiltere, Londra / Hyde Park
Londra'nın merkezindeki en büyük parklardan 
biri olan Hyde Park, en çok “Konuşma Köşesi” ile 
ünlü... Burada isteyen herkes, yasalar dâhilinde 
aklından geçenleri söyleme hakkına sahip. İçinde 
bir göl ve pek çok bahçe barındıran park, aynı 
zamanda dev rock konserleri ve toplu gösterilere 
ev sahipliği yapmasıyla tanınıyor. 

Meksika / Chapultepec Park
Meksika'nın başkentinde bulunan ve şehrin büyük 
bir bölümünü kapsayan park, dünyanın en büyük 
kent parkları arasında yer alıyor. 3 bölümden 
oluşan park; hayvanat bahçesi, piknik, yürüyüş 
ve spor alanları ile çeşitli müze ve kalelere ev 
sahipliği yapıyor. 

Almanya, Münih / Englischer Garten
"İngiliz Bahçesi" anlamına gelen Englischer Garten, 
Almanya'nın en popüler parklarından biri. Bahçe-
leriyle ünlü parkta; Çin tarzı bir kule, Yunan tarzı 
bir tapınak, geleneksel Japon çay seremonilerinin 
yapıldığı bir tesis ve bir göl bulunuyor.

Japonya, Tokyo / Ueno Park
Dünyanın en kalabalık şehirlerinden biri olan 
Tokyo'da bulunan Ueno Park, içinde pek çok müze 
barındırıyor.

Türkiye, İstanbul / Beylikdüzü Yaşam Vadisi
Bittiğinde 1 milyon 100 bin metrekarelik alanıyla 
İstanbul’un en yeşil ve en büyük kent içi parkla-
rından biri olacak. Sahile kadar uzanan yeşil alan 
içinde farklı etkinlik alanlarının yer alacağı parkın 
250 bin metrekarelik birinci etabı şu an hizmette. 
Halihazırda yapılmakta olan 2. Etabı 2019, 3. Etabı  
ise 2021 yılında tamamlanacak. Ödüllü Yaşam 
Vadisi projesinin Türkiye'de henüz bir örneği yok.



BEYLİKDÜZÜ’NÜN GÜZEL 
İNSANLARINA MÜTEŞEKKİRİM, 
BENİ ONURLANDIRDILAR”

BASKETBOLUN EFSANE İSMİ AYDIN ÖRS:

Beylİkdüzü’nde açılışı yapılan spor KOMPLEKSİNE İsmİ verİlen Aydın Örs İle 
basketbol ve tarİhe damgasını vuran başarıları üzerİne konuştuk

A
ydın Örs, 1946 yılında 
Ankara’da dünyaya 
geldi ve basketbola 
1963 yılında yine aynı 
şehirde başladı. DSİ 

Spor ve Şekerspor’da oynadı, 35 
kez milli formayı giydi. Oyunculu-
ğu sırasında İstanbul’daki büyük 
takımlardan transfer teklif aldı ama 
o antrenör olarak gitmeyi tercih 
etti. 1981’de antrenörlüğe başladı 
ve 1983’te Efes Pilsen Spor Kulü-
bü’ne geçti. Antrenörlüğü süresince; 
Genç Milli Takım, Efes Pilsen altyapı 
ve A takımında toplam 20 kupa 
kazandı. Efes Pilsen ile 5 Türkiye Ligi 
Şampiyonluğu ve 4’er Türkiye ve 
Cumhurbaşkanlığı Kupası aldı. Efes 
Pilsen’i 1993’de Avrupa Kupası’nda 
final oynayan ilk Türk takımı (Avrupa 
Kulüpler Kupası) yapan Aydın Örs, 
takımına 1996 yılında Avrupa Koraç 
Kupası’nı kazandırarak tarihe geçti. 
Ayrıca takımını 1995’te Avrupa 
Kulüpler Kupası yarı final turuna ve 

Söyleşi: Cengiz Özkarabekir

1997, 1998, 1999’da da Avrupa Ligi 
çeyrek finaline taşıdı.
Aydın Örs, A Milli Basketbol Takımı 
ile 32. Avrupa Basketbol Şampiyo-
nası’nda tarih yazdı. Grup maçlarını 
ilk sırada bitiren Milli Basketbol 
Takımı, tarihinde en farklı yenilgisini 
aldığı Hırvatistan’ı çeyrek finalde 
yenerek, 52 yıl aradan sonra Avrupa 
Şampiyonası’nda yarı final sevinci 
yaşadı. Böylece ilk kez Dünya Şam-
piyonası finallerine de katılmaya 
hak kazandı. Yarı finalde Almanya’yı 
uzatmalarda yenerek yine tarihinde 
ilk kez finale çıkan Türkiye, Yugos-
lavya’ya yenilerek gümüş madalya 
ile yetinmek zorunda kaldı.
Türkiye, Aydın Örs yönetiminde 
37 karşılaşma yaptı. Bu maçların 
22’sini kazanırken, 15’inde mağlup 
oldu. 2 bin 723 sayı (maç başına 
73.59) atarken, 2 bin 626 sayı (maç 
başına 70.97) yedi. 
Aydın Örs, Milli Takımın ardından 
Fenerbahçe’ye geçti ve başarısını 

orada da sürdürdü. 2006-2007 
sezonunda takımını şampiyon 
yaptı. Sonraki yıllarda biraz dinlen-
meyi tercih etti ama basketbola 
hizmet vermeyi de hiçbir zaman 
bırakmadı.
71 yaşındaki Aydın Örs; başarıları, alt-
yapıya verdiği önem ve basketbola 
kazandırdığı isimlerle efsane olmayı 
çoktan hak etmiş bir değerdir.

C.Ö: Basketbola nasıl başladınız?
A.Ö: Ankara doğumluyum ve basket-
bola orada başladım. Benden büyük 
abilerim vardı, bir tanesi de rahmetli 
ağabeyim Güran Örs’dü. Onların 
mahallede bir grubu vardı ve zamanın 
yerel ligindeki Şekerspor takımında 
basketbol oynuyorlardı. O zamanlar 
Siyasal Bilgiler Fakültesi salonunda 
yapılırdı maçlar ve biz de seyretmeye 
giderdik. Zamanla bendeki basketbol 
merak ve arzusu giderek arttı… 
Biz o salonlara oyun oynamak 
için giremezdik. 19 Mayıs Stadı’nın 

yanında, kırmızı topraktan açık hava 
sahaları vardı, oraya giderdik. Tro-
leybüs değiştirerek büyük bir azimle, 
sevgiyle gidip oynardık. Bu azmimi 
gören lisanslı arkadaşlarım beni DSİ 
Genç Takımı’na götürdüler ve orada 
lisanslı oldum.

C.Ö: İlk lisansınız DSİ’ den mi?
A.Ö: Evet. DSİ SPOR’dan. O zaman 
yıldız takım, küçük takım ayrımı 
yoktu o yüzden doğrudan genç 
takımdan başladım. 2 sene genç 
takımda oynadım ve sonra A takı-
mına geçtim. 8 sene A takımda, 2 
sene de genç takımda bulundum. 
O sıralarda Şekerspor iddialı bir 
takım kuruyordu ve ben de oraya 
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Haftanın üç günü camları 
kırık salonda yıldız takımı 
çalıştırıyordum. Ama çok 

zevkli geliyordu bana.

Aydın Örs (kısa saçlı) Doğan Hakyemez'le birlikte. 1970'li yıllar.Aydın Örs (elinde top olan) bir müsabaka öncesinde. 1970'li yıllar.

AYDIN ÖRS 
ÖZEL SÖYLEŞİ
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Aydın Örs



geçtim. Basketbolu da Şekerspor’da 
bıraktım.

C.Ö: Koçluğa nasıl geçtiniz?
A.Ö: 22 yaşındaydım ve çok iddialı 
bir oyuncuydum. 34 kez A Milli 
Takım’da forma giydim, 1 kez de 
Genç Milli Takım’da oynadım. Hatta 
1973’teki Avrupa sekizincisi olan 
kadrodaydım ve o zamana göre en 
iyi sonuçlarından biriydi bu. Bir gün 
Zeki Hakyemez geldi, Doğan Hak-
yemez’in babası... Bizim basketbol 
şubesinin kaptanıydı. Asker köken-
liydi, emekliydi. Bizi çok severdi ama 
isteklerini emir verir gibi söylerdi. 
“Sana yıldız takımını verdim, onu 
çalıştıracaksın.” dedi. “Nasıl yani? 
Ben nasıl yaparım Zeki abi, tamam 
biraz bilgimiz, azmimiz var ama 22 
yaşındayım.” dedim. O da yaparsın 
diye ısrar edince başladım. 
O zamanlar, Cebeci’den, Aydın Ciğer 
Lisesi’nin önünden, iki dolmuş değiş-
tirerek gidiyordum salona. Haftanın 
üç günü o camları kırık salonda 
yıldız takımı çalıştırıyorum. Ama çok 
zevkli geliyordu bana. Bu şekilde 
başladı antrenörlük kısacası…

C.Ö: Hangi takımları çalıştırdınız?
A.Ö: Yıldız takım olarak DSİ’de 
başladım, sonra genç takımı da 
çalıştırdım. Şekerspor’a transfer 
olduktan sonra onun genç takımı da 
çalıştırdım. Basketbolu bırakırken 
Şekerspor’da antrenör oyuncuy-
dum.

Antrenörlükte kendimi çok ispat et-
memişken, çalışmalarımı ve basket-
bola olan sevgimi gören Federasyon 
Başkanı Osman Çolakoğlu beni Genç 
Milli Takım yardımcı antrenörlüğü-
ne getirdi. O sene de İstanbul’dan, 
Efes Pilsen’den teklif aldım altyapı 
sorumlusu olarak. Zor bir karardı 
benim için, çünkü oğlum 2 yaşındaydı 
ve Ankara dışına pek çıkmamıştık. 
Gerçi oyuncuyken Fenerbahçe’den ve 
Galatasaray’dan teklif almıştım ama 
gitmeyi hiç düşünmemiştim. Bu sefer 
bir yol ayrımıydı ve bir karar vermem 
lazımdı. Eşimin desteğiyle karar ver-
dik ve Efes Pilsen’de başladım. 1983 
yılının Temmuz ayıydı ve böylece 17 
yıllık Efes kariyeri de başlamış oldu.

C.Ö: Öğrenciyken Lütfi Kırdar’da 
basketbol maçlarına giderdik ve 
sizin maçlarınızı da izlerdik. Nasıldı 
o dönemler?
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Sonraki yıllarda Şampiyonlar Ligi’n-
de – o sıralarda ismi Euro Lig’di- ilk 
8’e girdik. 94-95 sezonuydu galiba... 
95-96 sezonunda Koraç Kupa’sına 
katılma hakkını elde ettik. O kupada 
mutlaka şampiyon olma hedefimiz 
vardı çünkü edindiğimiz tecrübeler 
bize o özgüveni vermişti. Müthiş bir 
özgüvenle oynuyorduk ve o dönemin 
çok iddialı takımlarını eledik. Mesela 
Yunanistan’ın Panionios takımını kritik 
bir maçta yendik. Ivkovic’ti onun koçu 
ve dünyanın en iyi koçlarından biriydi. 
Yarı finalde şampiyon adaylarından 
Bologna takımı eledik. Finalde Tan-
jeviç’in çalıştırdığı Stefanel takımını 
yendik ve şampiyon olduk. Zorlu 
bir süreçten geçtik ama önemli bir 
başarıydı bizim için.

C.Ö: 1990’lı yılların başından itiba-
ren müthiş ivme kazanan bir başarı 
temponuz vardı. Bu temponun 

A.Ö: Spor Sergi Sarayı’ndaki maçlara 
Ankara’dan gelirdik ve cumartesi, 
pazar oynardık. Oraya gelen seyirciler 
çok kaliteliydi. Fanatik seyirciler bas-
ketbol salonlarına pek başlamamıştı 
o dönemde. Moda tribünü, sosyete 
tribünü gibi tanımlar vardı. Güzeldi…

C.Ö: 1996’da kazanılan “Koraç Ku-
pası” Türkiye için çok önemliydi. Bu 
ilk kupa zaferiyle ilgili hafızanızda 
ne kaldı?
A.Ö: O kupaya gelmeden önce bence 
en önemlisi, 1993 yılındaki Avrupa 
Kupa Galipleri finalinde Aris’le oyna-
dığımız maç ve sonunda finale çık-
mamızdı. Avrupa’da bir Türk takımı-
nın final oynaması olay olmuştu. 2 
sayıyla kaybetmiştik final maçını da... 
Ondan sonra oyuncular ve teknik 
ekip olarak iyi çalıştığımız ve rakipleri 
gözümüzde büyütmediğimiz takdirde 
her şeyi yapabileceğimize inandık. 

Fanatik seyirciler basketbol 
salonlarına pek başlamamıştı 

o dönemde. Moda tribünü, 
sosyete tribünü gibi tanımlar 

vardı.

Aydın Örs kendi adını taşıyan spor kompleksinin açılışında

Aydın Örs (8 numara) bir mola esnasında. DSİ Spor yılları. Aydın Örs (alt sıra soldan üçüncü) takım arkadaşlarıyla.

AYDIN ÖRS 
ÖZEL SÖYLEŞİ
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nuz. Bir de öz kaynağınız olması sizi; 
seyirci, kulüp ve kamuoyu açısından 
sempatik bir takım haline getiriyor. 
Bu yüzden altyapı her zaman çok 
önemlidir ve üstünde durulması 
gereken bir olgudur…

C.Ö: O dönem, çok iyi isimler vardı 
takımda. Ufuk Sarıca, Hidayet 
Türkoğlu gibi… Mesela Naumoski 
vardı ki onun üçlük atışlarını hiçbi-
rimiz unutmadık. Onun hakkında ne 
dersiniz?
A.Ö: Türk Basketbolunda fenomen ol-
muştu Naumoski o dönemde. O efsa-
ne yılları izleyenler hala Naumoski’yi 
unutamadıklarını söylüyorlar sizin 
gibi…  Naumoski bize Makedonya’dan, 
Üsküp takımından geldi. Avrupa şam-
piyonu olan Yugoslavya’nın 3. gardıy-
dı. Oktay Mahmudi onu tanıyordu ve 
bana izletti. Bizim de bir garda (oyun 
kurucu) ihtiyacımız vardı. Şampiyon-

luk geldikten sonra Avrupa Kupaları 
için şart diye düşünüyordum ve onu 
transfer ettim. Naumoski ilk başlarda 
biraz yabancılık çekti ama daha sonra 
kalitesini göstermeye başladı. Tabii 
sadece Naumoski değil… Ufuk Sarıca, 
Volkan Aydın, Tamer Oyguç, bunlar 
bizim takımı takım yapan önemli 
unsurlardı.

C.Ö: Mirsad vardı mesela.
A.Ö: Evet, o genç takımdan geldi. 
17 yaşında ilk defa Olympiakos’u 
Atina’da yendiğimiz maçta sahaya 
girdi. Azmiyle formayı benden zorla 
almıştı ve onun bu halini daha sonra 
çok örnek verdim oyunculara.

C.Ö: O yılları neden efsane olarak 
tanımlıyorsunuz?
A.Ö: Başkası için efsane sayılmaya-
bilir ama nedeni şöyle; ilk defa bir 
Türk takımı, Avrupa’da final oynadı. 
Şampiyonlar Ligi’nde çeyrek final 
oynadı ve 1996’da Koraç Kupası’nda 
Avrupa Şampiyonu oldu. Ligi domine 
etti… Ortada makine düzeniyle oyna-
yan bir ekip vardı. 93-94 sezonuydu 
ve 37 maçı 37 galibiyetle bitirmiştik. 
Müthiş bir şey bu… Karşımıza çıkan 
takımlar maçı kazanacaklarına 
inanmıyorlardı. 10 sayı, 15 sayı öne 
geçmelerine rağmen inanmıyorlardı. 
Zaten maçların birçoğunu o şekilde 
kazanıyorduk, sonradan yetişiyor 
ve maçı alıyorduk. Onun için efsane 
yıllar diyebilirim. O dönemi yaşayan-

kip takımların oyuncularıyla karşılıklı 
oynayınca onların çok da büyütüle-
cek kimseler olmadıklarını gördüler. 
Özgüven biraz da öyle oluştu…

C.Ö: Altyapıya önem veren bir 
hocasınız, altyapı neden bu kadar 
önemli?
A.Ö: Efes takımından örnek vere-
ceğim. 1983 yılında Efes’e gittim, 
1984’te Aydan Hoca’nın yardımcılığı-
nı yapmaya başladım. Aralık ayı so-
nunda koçluğu bana teklif ettiklerin-
de kabul etmedim. Yönetime şunu 
söylemiştim: “Kendi yetiştirdiğim 
oyuncularla bir yerlere gelmek is-
terim.” Nitekim 1992 yılındaki ekipte 
aşağı yukarı 9 oyuncu altyapıdan 
gelmişti. O zaman 2 de yabancı 
oynuyordu ve şampiyon olduk. 
Altyapıdan gelen oyuncuların kulü-
be bağlılığı çok daha fazla oluyor. 
Kolayca disiplin altına alabiliyorsu-

uzantısı olan Koraç Kupası sizin için 
bir sürpriz oldu mu?
A.Ö. Bizim için çok büyük sürpriz 
olmadı ama Türkiye için inanılmaz 
bir coşku kaynağı oldu. Maçlarımız 
muazzam bir kalabalıkta oynanıyor-
du Abdi İpekçi’de… Çok iyi çalış-
mıştık.  Sadece o yıl değil, Efes’te 
antrenörlüğe başladığımdan itibaren 
çok çalışıp, hazırlanmıştık. Sezon 
öncesi Avrupa’daki önemli takımları-
nın kamp yaptığı Bormio isminde bir 
dağ kasabası vardı. Biz de gitmeye 
başladık ve oyuncularımız orada ra-

İlk defa bir Türk takımı 
Avrupa’da final oynadı. 

Şampiyonlar Ligi’nde çeyrek 
finale çıktı ve 1996’da 

Koraç Kupası’nda Avrupa 
Şampiyonu oldu.

Türk basketbolu için her 
zaman umutluyuz. Umutlu 
olmak zorundayız. Eski bir 

antrenör ve basketbola 
emek vermiş bir insan olarak 

söylüyorum bunu...

Aydın Örs ve ekibi. Efes Pilsen'li yıllar. Basketbolun efsane ismi Aydın Örs.



olduğu imkânlar mukayese kabul 
etmez. Bütün kulüpleri saymıyorum 
ama belli başlı kulüpler altyapılara 
daha bilimsel ve organize yaklaş-
maya başladılar. Türk basketbolu 
için her zaman umutluyuz. Umutlu 
olmak zorundayız. Eski bir antrenör 
ve basketbola emek vermiş bir insan 
olarak söylüyorum bunu...

C.Ö: Geçtiğimiz aylarda Beylik-
düzü’nde yeni yapılan bir salona 
sizin isminiz verildi. Siz geldiniz ve 
açılışını yaptınız Hidayet Türkoğ-
lu’yla beraber. Beylikdüzü ve o spor 
salonuyla ilgili ne düşünüyorsunuz?
A.Ö: Vallahi ne diyebilirim ki, çok 
duygulandım. Beni bir gün Hakan 
Yavuz aradı, ki kendisi, Beylikdü-
zü’nün antrenörüdür. “Abi böyle bir 
şey düşünülüyor ve Başkan senin 
fikrini soruyor.” dedi. “Bu çok onur 
verici bir durum, bunu kabul etme-

şını biliyorum… Bunu bir kez daha 
görmüş ve yaşamış oldum. Zaten 
kendisi vizyonu çok yüksek bir 
insan. Belediyenin diğer aktivitelerini 
de gezme, görme fırsatı buldum. 
Bilhassa  “Yaşam Vadisi”ni çok be-
ğendim. Muhteşem bir parktı ve çok 
etkilendim. Vallahi Beylikdüzü çok 
örnek bir yer ve orada yaşayanlar 
çok şanslı diye düşünüyorum. Böyle 
bir belediye başkanına ve ekibine 
sahip oldukları için… Ayrıca beni ve 
ailemi çok mutlu ettikleri, onore 
ettikleri için de onlara tekrar tekrar 
çok teşekkür ediyorum. 

mek diye bir şey söz konusu olabilir 
mi? Çok teşekkür ederim, çok gurur 
duydum.” dedim.
Sonra olaylar gelişti… Spor komp-
leksi henüz yapım aşamasındayken 
Ekrem İmamoğlu ve Fatih Keleş’le 
beraber salonu gezdik. Aklımdaki 
birkaç fikri söyledim ve sonra açılışa 
kadar geldik. Muhteşem bir açılış 
töreni oldu. O gün torunumda dâhil 
olmak üzere bütün ailem oradaydı... 
Sadece benim ve ailem için değil, 
spora emek veren genç antrenör-
ler ve spor insanları için örnek bir 
model teşkil etti bu durum.  Onun 
için başta Ekrem Başkan olmak 
üzere Fatih Bey’e, aracı olan Hakan 
Yavuz’a ve emeği geçen Beylikdü-
zü’ndeki tüm insanlara çok teşekkür 
ediyorum. Çok müteşekkirim…
Ekrem İmamoğlu’nun Trabzon’daki 
basketbol geçmişini ve sevgisini 
biliyorum. Yani onun spora bakı-

lar bazı ilkleri gördükleri için kolay 
unutmuyorlar. Türkiye böyle başarı-
lara açtı o dönemde…

C.Ö: Camları kırık salonda takım 
çalıştırdığınız dönemle günümüzü 
kıyaslayabilir misiniz? Basketbol 
nerden nereye geldi? 
A.Ö: Şu anda görev alan antrenörler 
ve yeni yetişen gençler çok şanslı. 
Sıcak salonlarda çalışıyorlar… Efes’e 
geldiğim zaman sıcak salonda ant-
renman yaptırıyordum oyuncuları. 
Servisle gelip gidiyorlar, sıcak duşa 
giriyorlar ve yiyecek takviyeleri ve-
riliyordu. “Bizim yaşadığımız şeyleri 
acaba anlatsam mı bu çocuklara” 
diye düşündüm bir ara ama sonra 
vazgeçtim. Çünkü anlayamazlardı. 
Şimdi görev yapan genç antrenör 
veya oyunculara anlatmaya kalkış-
sak anlayamazlar. O dönemle şu 
andaki basketbolun, sporun sahip 

Sadece benim ve ailem için 
değil, spora emek veren genç 
antrenörler ve spor insanları 

için örnek bir model teşkil etti 
bu durum. 

Aydın Örs açılış töreninde konuşurken.
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Her an ve her yerde karşılaşı-
labilecek acil sağlık sorunlarına 
anında müdahale edebilmek için 
İl Sağlık Müdürlüğü uzmanları, iki 
gün boyunca kursiyerlere eğitim 
verdi. Teorik ve uygulamalı eğiti-
min ardından yazılı ve uygulamalı 
sınava tabi tutulan ve başarılı olan 
katılımcılara sertifikaları törenle 
verildi. 
Gerçekleştirilen eğitimle ilgili 
bilgi veren Plan ve Proje Müdürü 

Lösemi hastalığı yüzünden hayatını 
kaybeden ortaokul öğrencisi Büşra 
Virdil’in adının verildiği merkez, 
Yakuplu Mahallesi’nde 2016’dan 
beri hizmette. Birçok kişiye çeşitli 
sağlık uygulamaları yapan merkezin 
hizmet kapsamında; doktor reçeteli 
enjeksiyon ve serum takma, pansu-
man, tansiyon takibi, ateş takibi ve 
parmak ucu AKŞ ölçümü yer alıyor.
Merkez, gerekli gördüğü durumlar-
da vatandaşları Beylikdüzü Bele-
diyesi Sağlık İşleri Müdürlüğü’ne 
yönlendirerek daha kapsamlı bir 
sağlık hizmeti almalarını sağlıyor. 
Yakuplu Mahallesi 31. Sokakta yer 
alan merkeze 0212 875 40 96 no’lu 
telefondan ulaşabilirsiniz.

BEYLİKDÜZÜ’NE ÇOK AMAÇLI 
BİR SPOR SAHASI DAHA…

OLTA BALIKÇILIĞI YARIŞMASI

BELEDİYE PERSONELİ OLASI AFETLERE 
KARŞI İLK YARDIM EĞİTİMİ ALDI 

YAKUPLU’DA BİR HİZMET NOKTASI:

BÜŞRA VİRDİL SAĞLIK DAYANIŞMA 
VE TAKİP MERKEZİ”

“

Herhangİ bİr afet olasılığına karşın sık sık eğİtİmler alan beledİye personelİ son 
olarak İlk yardım eğİtİmİnİ tamamladı. Plan Proje Müdürlüğü Afet Yönetİm Bürosu 
tarafından düzenlenen eğİtİmde kursİyerler sertİfİka İçİn sınava tabİ tutuldu

Beylİkdüzü Beledİyesİ Sağlık İşleri Müdürlüğü’ne bağlı olarak hİzmet veren 
merkez, açıldığı günden bu yana destekleyİcİ sağlık hİzmetlerİyle dİkkat çekİyor 

Beylİkdüzü Beledİyesİ Park ve Bahçeler Müdürlüğü, Cumhurİyet 
Mahallesİ’nde 4 bİn 500 metrekarelİk çok amaçlı bİr saha yaptı. Müdürlük, 
3,5 yıl İçİnde İlçeye 13 adet çok amaçlı spor sahası kazandırarak 26 
sahanın da bakım-onarım İşlemlerİnİ yaptı

Olta balıkçıları, “Beylİkdüzü Denİze Açılıyor” sloganıyla 
Gürpınar Sahİlİ’nde buluştu

Gürkan Akgün şunları söyledi, 
“Müdürlük olarak deprem ve yan-
gın gibi farklı konularda eğitimler 
gerçekleştirdik ve gerçekleştirme-
ye devam ediyoruz. Son olarak, 
çalışma arkadaşlarımızın gündelik 
hayatta karşılaşabileceği sağlık 
sorunlarına anında müdahale 
edebilmesi için ilk yardım eğitimi 
verdik ve çok da faydalı oldu. Bu 
tarz eğitimlere bundan sonra da 
devam edeceğiz.”

Hafta içi hizmet veren Büşra Virdil 
Sağlık Dayanışma ve Takip Merke-
zi’nin çalışma saatleri 08.30-17.00 
arasında.

Beylikdüzü Belediyesi Park ve 
Bahçeler Müdürlüğü, özellik-
le çocuk ve gençlerin sıklıkla 
vakit geçirdiği çok amaçlı spor 
sahalarını bakım ve onarımdan 
geçiriyor. 
Genç nesillerin spor alışkan-
lıklarını pekiştirmek amacıyla 
uygulamalarını hayata geçiren 

Sahile kıyısı olan şanslı ilçeler-
den Beylikdüzü’nde, Olta Balıkçı-
lığı Yarışması” düzenlendi. 
Beylikdüzü Belediyesi Spor İş-
leri Müdürlüğü'nün düzenlediği 
müsabakada hayli renkli daki-
kalar yaşandı. Balıkçılığa gönül 
veren ve doğaya, ekosisteme 

Müdürlük, bakım ve onarım 
çalışmalarını saha kullanım 
sıklığının düştüğü kış aylarında 
arttırıyor.
Son olarak Cumhuriyet Mahal-
lesi Ali Talip Özdemir Caddesi ile 
Söğüt Sokak kesişiminde yapılan 
çok amaçlı spor sahası ile daha 
sağlıklı bir ilçe hedefleniyor.

zarar vermeden avlanmaya 
dikkat çekerek bu tutkuları-
nı hayata geçiren oltacılar, 
“rastgele” diyerek yarışmada 
hünerlerini gösterdiler. 
Etkinlikte olta balıkçıları, çevre 
sakinleri gün boyunca sahilin ve 
balık avının tadını çıkardı.
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SAĞLIK
SPOR

Olta balıkçıları Gürpınar sahilinde



M
odern eğitim 
seviyesindeki özel 
ve devlet okulları 
ile eğitimde yükse-
len bir değer olan 

Beylikdüzü’nde, eğitim kurumlarının 
sayısı gün geçtikçe artıyor. İlçede 
127 özel okul (54 anaokulu, 73 ilko-
kul, ortaokul ve lise) ve 57 devlet 
okulu mevcut.
Eğitim kalitesiyle başarısını kanıt-
lamış birçok kurum Beylikdüzü’ne 
şube açmayı tercih ediyor. İlçe 
nüfusunun çoğunluğunu oluşturan 
modern ve eğitimli ebeveynlerin, 
çocukları için çağdaş bir eğitim 
ortamını talep etmeleri bu tablonun 
gelişmesinde büyük bir etken.
Laik ve pozitif bilimlerin ışığında 
ilerleyen bir nesil için eğitimi her 
zaman öncelikli bir hizmet olarak 
gören Beylikdüzü Belediyesi, bu 
yatırımlara koşulsuz destek veriyor. 
Devlet okullarının fiziki ihtiyaçlarının 
karşılanması için her yıl bir büyük 
bir performans gösteren belediye, 
özel okullarla da sürekli iletişim ku-
rarak analiz ve değerlendirmelerde 
bulunuyor.
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BEYLİKDÜZÜ 
İSTANBUL’UN 
EĞİTİM VADİSİNE 
DÖNÜŞÜYOR

Nazife Figen Karahan:
(CHP Meclis Üyesi)
- Özellikle Beylikdüzü’nün Adnan 
Kahveci Mahallesi’ni biz Eğitim 
Vadisi olarak tanımlıyoruz. O bölge 
yeni açılan özel eğitim kurumları 
açısından giderek gelişiyor. Bizler 
de projelere destek veriyoruz. 
Düzenli okul ziyaretleri yapıyoruz ve 
okulların fiziki koşulları bizleri çok 
memnun ediyor. Devlet okullarında 
özel okulları aratmayacak bir tablo 
ile karşılaşıyoruz. 
Özel okullara birçok lojistik deste-
ğimizin yanı sıra hobi bahçelerinin 
yapımında da destek olduk. Park 
ve Bahçeler Müdürlüğü, talepte 
bulunan özel okullara giderek okul 
yönetimine yol gösteriyor. Kış şart-
larında bütün okulların bahçelerini 
temizliyoruz. Ayrıca özel okullarla 
daimi bir iletişim içindeyiz.

Meclİs üyelerİ ve 
okul yönetİcİlerİyle 
Beylİkdüzü’nün eğİtİm 
alanında bİr cazİbe 
merkezİ olmasını 
konuştuk

Muazzez Deniz Çakıroğlu:
(CHP Meclis Üyesi)
- Öğrencilerin özel okullara git-
mesine devlet de teşvik veriyor. 
Bu durum, devlet okullarındaki 
sınıfların öğrenci sayısını azaltıyor 
ve nitelikli öğretmenlerin hem özel 
hem de devlet okulları açısından 
Beylikdüzü’nü tercih etmelerine se-
bep oluyor. Özel okullarla sürekli bir 
iletişim içindeyiz. Projelerin gelişti-
rilmesi için onlara yöntem gösterip, 
lojistik destek verebiliyoruz.  Bey-
likdüzü’nde bir eksiğimiz var: O da 
Üniversite. Bu konunun çalışmalarını 
yapıyoruz.

Muazzez Deniz 
Çakıroğlu

Nazife Figen 
Karahan

EĞİTİM
ARAŞTIRMA
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Çiğdem Taşlıdan: 
(Çiğdem Taşlıdan Anaokulu Sahibi - 
Eğitmen)
- 1999 yılında ilk şubemi açtım, 
buradaki ilk anaokuluydum. Hızla 
gelişmesinden ve doğasından 
dolayı buraya çok içim ısındı. 
2009 yılında ortağımdan ayrılarak 
yeni şubemi, 2013 yılında da 2. 
şubemi açtım. Bu iş göründüğü 
kadar basit değil, çünkü okul 
öncesi eğitimin çocuğa olumlu geri 
dönüşü üniversiteye kadar olan 
eğitimin tam 7 katı. Okullarımda 
televizyon, çizgi film saatleri yok 
ve çocukların çizgi film kahramanlı 
giysilerle okula gelmelerine izin 
vermiyorum. Onları teknolojinin 

Serpil Cilveger:
(Ege Anaokulu Kurucu Müdürü) 
- Beylikdüzü’nde bir eğitim kurumu 
açabilmemizde yerel yönetimin 
yadsınamaz bir katkısı oldu. 
Belediye Başkanımızı gerçekten 
kutluyorum. Eğitim alanında çok 
büyük katkıları var. Eğitimin hiçbir 
siyasi kurum ya da birime alet 
olmadan, Atatürk’ün gösterdiği 
çizgide devam edebilmesine 
yardımcı olmak amacındayız. 
Çağdaş, girişimci, kendi ayakları 
üzerinde durabilen ve yurtdışında 
da bizi gururla temsil edebilecek 
bir nesil yetiştirmek istiyoruz. 
Bu anaokulunu kurarken 108 
öğretmenimiz arasından belirli 

zararlı taraflarından uzak 
tutmaya çalışıyorum. Ama 
bütün sınıflarımda akıllı tahta 
var, teknolojiyi bilinçli bir 
şekilde kullanıyoruz. Beylikdüzü 
Belediyesi’nin eğitime yaptığı 
yatırımları görüyor ve çok tebrik 
ediyoruz. Şimdi gündüz çocuk 
bakımevi açtı. Bu hizmet bana göre 
çok muhteşem.

kriterleri ön plana alarak titizlikle 
seçim yaptım. Çünkü rol modeldir 
öğretmen. Çocuğa hitap ediş şekli, 
tavırları çok önemlidir.
Bu hassasiyetlerimizin değerini, 
çocukların akşam ayrılmak 
istememeleri ve sabah neşe içinde 
okula gelmelerinden anlıyoruz. 
Her sınıfta 10 çocuğumuz var. 
Özel gereksinimi olan çocukları 
da kaynaştırma öğrencisi olarak 
sınıflara alabiliyoruz.

Çiğdem Taşlıdan 

Serpil Cilveger
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Lale Kırcaoğlu: 
(Modern Eğitim Koleji Genel Müdür 
Yardımcısı)

- Beylikdüzü yeni kurulan bir 
ilçe olmasına rağmen eğitimli 
ve eğitime önem veren sosyal 
yapıya sahip. Bu durum özel eğitim 
kurumlarının sayısının artmasına 
ve ilçenin adeta eğitim vadisine 
dönüşmesine neden oluyor. Artan 
eğitim kurumlarının sayısı doğal 
bir rekabet ortamı oluşturdu ve 
oluşan rekabet kurumların kalitesini 
olumlu yönde etkiledi. Gerek fiziki 
gerekse eğitim programları olarak 
bir zenginleşmeye sebep oldu. Biz bu 
durumu bir avantaj olarak görüyor 
ve en mükemmele ulaşma yolunda 
çalışmalarımıza devam ediyoruz.

geldi ve her zaman arzu ettiğimiz 
yenilikçi bir rekabet ortamının 
oluşmasına katkı sağladı. Aynı 
zamanda komşu ilçelerdeki 
öğrenciler için de Beylikdüzü, 
önemli bir cazibe merkezi haline 
geldi. İlçede düzenlenen Kitap Fuarı 
da, bölgemizin eğitimle anılmasında 
etkili olan bir başka unsur...
Beylidüzü’nde birçok farklı 
eğitim kurumu bulunuyor. 
Anaokulları, ilköğretim ve 

Modern Eğitim Koleji 2017-2018 
eğitim ve öğretim yılında açıldı. 
Anaokulu, ilk ve ortaokulda eğitim 
öğretime başladık. Önümüzdeki 
yıl liseyi de ekleyerek büyümeye 
devam edeceğiz. Çocukların öz 
yapısında olan yeteneklerinin 
keşfine büyük önem veriyoruz. 
Yaşam boyu öğrenmeye açık, 
bilimsel ve kültürel gelişimini 

ortaöğretim kurumlarının yanı 
sıra yükseköğrenim kurumları 
da ilçede faaliyet gösteriyor. 
Eğitim kurumları bakımından 
Beylikdüzü’nün zengin bir ilçe 
olduğunu söyleyebiliriz. Tabi bu 
durum sosyo-ekonomik açıdan 
da ilçenin ne kadar gelişmiş 
olduğunu göstermektedir. Ayrıca 
Belediyemizin ilçenin eğitim 
düzeyinin bu kadar yüksek oluşuna 
önemli katkıları olmaktadır. 

tamamlamış modern dünyanın 
başarılı bireylerini yetiştirmek 
eğitim anlayışımızı oluşturuyor. 
Kolejimizde, “Modern Yaşam 
Merkezi” adında bir oluşumumuz 
var. Öğrencinin bireysel özellikleri 
ve yetenekleri göz önünde 
bulundurularak, ders içi ve ders 
dışı zamanlarda sanatsal ve sportif 
alanlara yönelmeleri sağlanıyor.

Ümit Kalko

Ümit Kalko:
(Mektebim Okulları Yön. Kur. Bşk.)
- Bir semtin yaşanabilir ve tercih 
edilebilir olmasında öne çıkan en 
önemli faktörlerden biri bölgedeki 
eğitim hizmetlerinin yeterli 
miktarda sunulması ve kaliteli 
olmasıdır. Beylikdüzü’nde kampüs 
açmak bizim için çok önemliydi 
ve açtığımız iki kampüs ile ilçenin 
eğitim kalitesini artırmak ve özel 
okula olan talepleri karşılamak için 
çalışmalar yürüttük.
Bölgenin ekonomik ve sosyal 
açıdan hızla gelişmesi, eğitime de 
yansımış durumda. Bu gelişme 
sonucunda bölgedeki eğitim 
kurumları da daha nitelikli bir hale 

Lale Kırcaoğlu

EĞİTİM
ARAŞTIRMA



BEYLİKDÜZÜ BELEDİYESİ’NDEN 
EĞİTİME TAM DESTEK
Beylİkdüzü Beledİye Başkanı Ekrem İmamoğlu, 24 Kasım Öğretmenler 
Günü’nde, CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu’yla bİrlİkte toplu 
okul açılış törenİnİ gerçekleştİrdİ. 3 yenİ okulu İlçeye kazandıran 
beledİye, eğİtİm hİzmetlerİyle yİne dİkkatlerİ üzerİne çektİ

9 ay gibi kısa bir sürede bitirilen 
3 yeni okul, eğitim faaliyetleri 
içindeki yerini aldı. Okulların 

toplu temel atma töreninden sonra 
açılışlarına da katılan CHP Genel 
Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, “Bir ülke 
eğitime katkı sunmuyorsa o ülkenin 
geleceği yoktur.” dedi. Öğretmenle-
rin hakkının korunması gerektiğine 
vurgu yapan Kılıçdaroğlu, öğret-
menler meslek yasası çıkarılmasının 
da elzem olduğunu söyledi.

Beylikdüzü Belediyesi I 19

YAKUPLU MAHALLESİ 
CEVAT GÜLEÇ 
ORTAOKULU 
 5 katlı
 6.500 m2 kapalı alan
 24 derslik
 1 spor salonu
 1 kütüphane
 100 kişilik çok amaçlı 
salon

 7 adet idari ofis
 Fizik laboratuvarı, kimya 
laboratuvarı

 Resim dersliği
 Öğretmenler odası
 Müzik dersliği 

GÜRPINAR ŞEHİT 
ÖMER HALİSDEMİR 
ÖZEL EĞİTİM OKULU
 3.500 m2 alan
 35 adet derslik
 3 öğretmen odası
 8 adet 20 kişilik sınıf 
 7 adet bireysel eğitim 
odası

 4 adet işlik (birebir) 
eğitim odası

 2 adet iş eğitim dersliği
 2 adet atölye
 1’er adet uyku odası, 
faaliyet ve oyun odası, 
müzik dersliği, uygulama 
odası, dil konuşma 
odası, resim dersliği, 
kütüphane, bilgisayar 
dersliği, bireysel eğitim 
odaları. 

ŞEHİT ÖĞRETMEN 
AYBÜKE YALÇIN GÜNDÜZ 
ÇOCUK BAKIMEVİ 
 700 m2’lik alana ve 100 
çocuk kapasitesine sahip

 Saat 08.00 – 18.00 arası 
tam gün hizmette

 5 sınıf
 Her sınıfta 1 öğretmen 
ile 1 yardımcı öğretmen 
bulunuyor

 Yaş sınırı 36 – 66 ay 
aralığı 

 Kreş kadrosunda  doktor, 
hemşire ve rehber 
öğretmeni bulunuyor.

Açılışı yapılan 
okullar

EĞİTİM
AÇILIŞ



BEYLİKDÜZÜ’NÜN BİR HİLAL UĞRUNA BATAN      GÜNEŞİ
P

ek bilinmez, Beylikdü-
zü ve çevre ilçelerde 
yaşayanlar da genelde 
bilmezler: Çatalca, 
Büyükçekmece, Bey-

likdüzü, Avcılar, Küçükçekmece ve 
Bakırköy’den yüzlerce hatta binlerce 
genç Çanakkale harbine katılmış ve 
bir daha geri dönememişlerdir.
Çanakkale bir destandır! Çanakkale 
kahraman Mehmetçiğin, bedenin-
den bir set örerek düşmana geçit 
vermediği, namusu gibi aziz tut-
tuğu İstanbul’u ve vatan toprağını 
savunduğu yerdir. Necmettin Halil 
Onan’ın dizelerindeki gibi Çanakkale: 
“Dur yolcu! Bilmeden gelip bastığın 
/ Bu toprak, bir devrin battığı yerdir 
/ Eğil de kulak ver, bu sessiz yığın / 
Bir vatan kalbinin attığı yerdir.”
Daha da önemlisi Çanakkale, İs-
tanbul’un ve tüm vatan toprağının 
kapısı, Gelibolu da onun kilididir. Bu 
kilidin düşman eline geçmemesi, 
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düşmanın ona yaklaşmaması birinci 
şarttır. İşte bunun için, Çanakkale ki-
lidinin düşman tarafından açılmasını 
önlemek amacıyla cepheye gidenler 
arasında Beylikdüzü bölgesinde ya-
şayanlar da bulunuyordu. Özellikle 
gençler, daha Osmanlı İmparator-
luğu savaşa girmeden başlatılan 
seferberlik üzerine Büyükçekmece 
“Askeralma Şubesi”ne koşmuşlardı. 
Büyük çoğunluğu doğrudan Çanak-
kale’nin savunmasından sorumlu 
5. Ordu’nun emrine verilmişti. 
O gün, yani 1914 yılının Ağustos 
ayından itibaren cepheye gidip şehit 
düşenler arasında, 4 Beylikdüzü 
evladı da vardı. Bu gençlerden ikisi 
Gürpınar ya da diğer adıyla Anarşa 
Köyü’nden, ikisi Trakatya’dan yani 
Yakuplu Köyü’ndendi. Resmi kayıt-
lara göre Beylikdüzü’nün Çanakkale 
onur tablosunda ismi yazılı olanlar 
Bekir, Mehmet İzzet, Halil İbrahim ve 
Recep’ti.

Çanakkale’nİn Beylİkdüzülü Şehİtlerİ: 
Recep, Bekİr, Halİl İbrahİm, Mehmet İzzet 

Dr. Şefik Memiş

Çanakkale kahramanı Mustafa Kemal "Harp Mecmuası" kapağı, 1916 Hastaneler yaralı askerlerle doluydu. 

TARİH
ARAŞTIRMA



BEYLİKDÜZÜ’NÜN BİR HİLAL UĞRUNA BATAN      GÜNEŞİ
nun emrine verilmişti. İlk müdahalesi 
yapılan Bekir, işte o gemilerden bi-
riyle İstanbul’daki daha geniş imkânlı 
hastanelerden biri olan ve Kızılay’ın 
tesis ettiği Kadırga Hastanesi’ne ge-
tirildi. Burada doktor ve hemşirelerin 
büyük ihtimamına rağmen ağır yara-
sı şifa bulmadı ve Çanakkale’de kara 
savaşları tüm hızıyla devam eder-
ken, 1915 yılının Temmuz ayının 19. 
günü vefat etti. Ancak Bekir’in gözleri 
açık gitmedi, biliyordu ki, kendisi gibi 
ölümü küçümseyerek savaşan yiğit 
arkadaşları, onları, yani emperyalist 
Fransız ve İngilizleri şüphesiz “geldik-
leri yere” göndereceklerdi.

Mehmet İzzet Anafartalar’da 
şehit düştü
Anarşa Köyü’nden savaşa katılan 
ikinci isim Mehmet İzzet idi. Mehmet 
İzzet, Hüseyin Efendi’nin oğluydu. 
O da Bekir ile akrandı, 1887 yılında 
doğmuş ve 27 yaşında Çanakkale 
cephesinin yolunu tutmuştu. İhtimal; 
geride sadece anasını babasını değil, 
eşini ve henüz küçük yaşta olan 
çocuklarını da bırakmıştı. Beşinci 
Kolordu’ya bağlı 14. Alay, 1. Tabur, 2. 
Bölük’te görevli olan Mehmet İzzet, 
25 Nisan 1915 tarihinde başlayan 
düşmanın karaya asker çıkartma 
operasyonuna karşı koymakla 
vazifeliydi. 25 Nisan’dan itibaren her 
gün ve her gece Arıburnu’nda ve 

Gürpınarlı iki şehit: Bekir ve Meh-
met İzzet
Gürpınar Köyü’nden Çanakkale’ye 
gidip şehit düşen Bekir, Duman Oğul-
ları sülalesindendi. Anarşa’da uzun 
süredir yaşayan Duman Oğullarının 
bu yiğit delikanlısı Hasan Efendi’nin 
oğluydu ve Osmanlı İmparator-
luğu’nun savaşa girdiğini duyar 
duymaz, askere gitmek için gönüllü 
olmuştu. Daha doğrusu savaş çıktı-
ğında 27 yaşında olan Bekir, muhte-
mel ki Balkan savaşlarına katılmış, 
yaşadığı köye kadar gelen Bulgar 
askerlerine karşı silah kuşanmıştı. 
Düşmanın vatanı işgal ve tehdit 
etmesinin, namusuna göz dikmesinin 
ne demek olduğunu çok iyi biliyor-
du. Bu sebepten dolayı hiç tered-
düt etmeden Çanakkale’ye koştu. 
Bağlı olduğu bölüğe, düşmanın kara 
çıkartmasına başladığı Arıburnu’nda 
ve Anafartalar’da görev verilmişti. 
Günlerce şiddetli top atışı ve göğüs 
göğüse mücadelenin olduğu Anafar-
talar’da büyük kahramanlıklar gös-
teren Bekir, ihtimal ki, ya düşmanla 
süngü savaşı yaparken ya da topçu 
ateşiyle yaralanmıştı. Sıhhiyeler 
hemen ilk müdahaleyi yapıp sahra 
hastanesine taşımışlardı onu. Ne var 
ki yarası derin ve ağırdı. 
Savaş sırasında Şirket-i Hayriye ve 
Seyrisefain deniz taşımacılık şirket-
lerine ait yolcu ve yük gemileri ordu-
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Çanakkale savaşına, 
memleketin her yanından 

olduğu gibi Çatalca, 
Büyükçekmece, Beylikdüzü, 

Avcılar, Küçükçekmece ve 
Bakırköy’den de yüzlerce 

hatta binlerce genç katıldı ve 
bir daha geri dönemediler.

Yurdun birçok köşesinden gelen vatan evlatları Çanakkalede.



Anafartalar’da cehennemî bir savaş 
başlamıştı. Neredeyse 100 bini aşkın 
askerle gelen İngiliz ve Fransızlar, 
Arıburnu ve Suvla Körfezi’nden ka-
raya asker çıkartıyor, Türk askerinin 
karşı saldırılarını önlemek ve sahilde 
tutunmak amacıyla savaş gemileri 
yoğun bir şekilde dağı taşı bombalı-
yorlardı. Hedefleri; Anafarta Ovası’nı 
hızlıca geçip Anafartalar bölgesini 
ele geçirmek, Kabatepe’ye ulaşıp 
bütün bölgeye hâkim olmak, Türk 
istihkâmlarını etkisiz hale getirmekti. 
Bölgede görevli komutan ise daha 
sonra Anafartalar Kahramanı olarak 
anılacak olan Miralay Mustafa Kemal 
idi ve muhtemelen Mehmet İzzet ile 
Bekir, onun emrinde yiğitçe ve ölümü 
hiçe sayarak savaşıp düşmanın 
ilerlemesine izin vermemeye çalışı-
yordu. Çünkü “Size ölümü emrediyo-
rum” diyen bir komutanları vardı.

Kaçan düşmanları görünce huzur 
içinde öldü
O günkü olanları duyuran İkdam 
gazetesinin muhabirine göre Türk 
birlikleri akıllara durgunluk ve-
ren bir şekilde karaya çıkan İngiliz 
güçlerine karşılık veriyor, onlara 
harp meydanını dar ediyor, bir adım 
ilerlemelerine bile izin vermiyordu. 
Sahile çıkan askerler, ancak savaş 
gemilerinin topçu ateşinin himaye-
sinde kıyıda tutunabiliyordu. Büyük 
bedeller ödeyerek ilerlemeye çalışan 
düşman askerleri ise Anafartalar’a 
ulaşmadan, oraya hâkim olamadan, 
Mehmet İzzet ve arkadaşlarının üs-
tün mukavemetleri sayesinde geriye, 
gemilerine doğru püskürtülüyordu. 
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Yine bu bölgede düşman askerlerine 
karşı süngü hücumuna girişen Türk 
askerleri etkili sonuçlar almayı ba-
şarmıştı. Ne var ki bu sırada Mehmet 
İzzet şehadet şerbetini içti ama gönlü 
rahattı, düşman askerlerinin denize 
doğru kaçtıklarını görmüş ve vatan 
toprağını düşmana çiğnetmemenin 
huzuruyla ruhunu, sahibine teslim 
etmişti. Mehmet İzzet’in ölüm tarihi 
kayıtlara, 2 Mayıs 1915 olarak geçti.

Yakuplu Köyü’nden de iki şehit
Beylikdüzü’nden Çanakkale Sava-
şı’na giden son iki isim ise Trakatya 
Köyü’nden, Halil İbrahim ile Recep idi. 
Halil İbrahim, İnce Hüseyin Oğulların-
dan Ahmet Efendi’nin oğluydu. 1883 
doğumlu olan Halil İbrahim, henüz 
4-5 yaşında iken bölgeyi işgal edip 
Yeşilköy’e kadar dayanan Rus asker-
lerini görmüş, onların mezalim hikâ-
yelerini babasından dinlemişti. Ayrıca 
Balkan savaşlarında, hem köyünü 
hem de vatan toprağını Bulgarlara 
karşı savunmak için cepheye gitmiş 
olmalıydı. Ama bu sefer mesele çok 
daha ciddiydi. İngiliz, Fransız ve Rus 
kuvvetleri ülkenin dört bir yanından 
saldırıya geçmiş ve İstanbul’u ele 
geçirmek arzusuyla ellerinden geleni 
yapmaya başlamışlardı. Evet, hedef-
leri, İstanbul’du… Ama Türklerin ve 
İslam dünyasının göz bebeği olan İs-
tanbul, düşman postallarına çiğnetil-
memeliydi. Koşarak gitti cepheye ve 
İkinci Kolordu’ya bağlı 16. Tabur’un, 3. 
Alay’ına bağlı 11. Bölük’te düşmana 
karşı canla başla, büyük bir fedakâr-
lıkla savaşmaya başladı. Beylikdüzü 
bölgesinden gelen diğer askerler gibi 

Mehmetçik, cephe gerisinde dinlenirken.

TARİH
ARAŞTIRMA



ti. İkinci Kolordu’ya bağlı 17. Tabur’un, 
2. Alay’ına bağlı 6. Bölük’te savaşa 
katılan Recep’in görev yeri, Kereviz-
dere olarak belirlenmişti. Trakatya 
Köyü’nün mütevazı çiftçi ailelerinden 
İbrahim Efendi’nin oğlu olan Recep, 
ailesinin en büyük umuduydu. Şimdi bu 
umut, ailesinin ve köylülerinin özgür bir 
ortamda yaşayıp, esareti tatmayacak-
ları bir ülke için lazımdı. Onun için koşa 
koşa gittiği cephede verilen her göreve 
gönüllü oldu. 
Son nefesine vererek şehit düştüğü 
Kerevizdere, en kanlı muharebenin 
olduğu bölgelerden biriydi. Seddül-
bahir bölgesinde olan Kerevizdere’ye 
düşman tarafından gerçekleştirilen 
topçu ateşleri sırasında şehadet 
mertebesine erişen Recep, böylece 
Beylikdüzü’nün en genç şehidi oldu. 
Gençliğini vatanına, milletine, köyüne 
ve ailesine hediye etmişti. 
Beylikdüzü’nün 4 evladı, hayatta 
kalmayı değil vatan ve millet uğruna 
ölmeyi tercih etmişlerdi. Onlar; 
bu ülkenin insanları, halkı, gelecek 
kuşakları, özgür ve bağımsız yaşasın 
diye canlarını hediye edip, kanlarını 
akıtmışlardı. Mehmed Akif Ersoy’un 
dizelerinden mülhem Çanakkale’de o 
gün bir hilal uğruna Beylikdüzü’nün 
dört güneşi batmıştı. Yarınki güneş, 
düşmana geçit vermeyen bir Türki-
ye’nin üzerine doğsun diye…
Gürpınarlı Bekir, Kadırga’da askeri 
hastanede şehit olmuştu, mezarı 
muhtemelen Edirnekapı şehitliğin-
de. Yine Gürpınarlı Mehmet İzzet, 
Yakuplulu Halil İbrahim ve Recep’in 
mezarları ise Çanakkale’de, şehit 
oldukları aziz topraklarda… 

o da Gelibolu Yarımadası’nda, üstelik 
Anafartalar kısmında görevlendiril-
mişti. Nisan ayının sonunda başlayan 
kara savaşları, bir başka ifadeyle 
düşmanın karaya asker çıkartıp iler-
lemesi gittikçe şiddetleniyor, binlerce 
kayıp veren İngiliz-Fransız kuvvetleri 
inatçı kararlarından vazgeçmeyerek, 
takviye kuvvetleriyle saldırılarını 
artırıyordu.

Halil İbrahim 32 yaşında tecrübeli 
bir askerdi
Halil İbrahim’in şehit olması, bu 
saldırılar sırasında gerçekleşti. Diğer 
askerlere göre daha tecrübeli ve kı-
demli olan 32 yaşındaki Halil İbrahim, 
diğer erlere hem ağabeylik yapıyor, 
hem de her saldırıda onların önünde 
yer alıyordu. 30 Haziran 1915 gecesi 
başlayan düşmanın yeni taarruzlarını 
durdurmak için insanüstü bir çaba 
gösteren Halil İbrahim ve arkadaşları, 
bunda başarılı oldular, hatta düşman 
siperlerinden bir kaçına girip süngü 
muharebesi bile yaptılar. 3-4 Tem-
muz 1915 tarihli gazetelerde yer alan 
haberlere göre düşman bu saldırıya 3 
gün hazırlık yapmış ve bu taarruzları 
başarıyla boşa çıkarılmıştı. Artık rahat 
uyuyabilirdi.

Recep, gençliğinin baharında 
şehit düştü
Genelkurmay Başkanlığı’nın kayıtlarına 
göre Yakuplu Köyü’nden şehit olan son 
isim 21 yaşında cepheye giden Recep 
idi. Şehitler içinde en genciydi. 1893 
doğumluydu. Balkan savaşlarında 
yapamadığını, bu kez yapabilecek, 
düşmana karşı ülkesini savunabilecek-
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Şehit düştükleri zaman, 
Gürpınarlı Bekir ve Mehmet İzzet 27, 

Yakuplulu Halil İbrahim 32, 
Recep’te 21 yaşındaydı.

Yaralı askerler İstanbul'a nakledilirken Mehmetçik siperde
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B
u habere konu olan olay 
43 yıl önce yaşandı. 
Kıbrıs Barış Harekatının 
en sıcak günlerinden 
biriydi. Tarihler 2 Ağustos 

1974 tarihini gösteriyor, Beşparmak 
Dağları'nın geçilmez sırtlarında, 
patika yollarında, Lapta Muharebesi 
yaşanıyordu. Türk birlikleri alınmaz 
denen bölgeleri kısa sürede ele 
geçirerek ilerliyordu. Fakat dar bir 
bölgede Türk askerleri sıkışmıştı. 
Hemen 2 tank gönderildi o bölgeye. 
Bir tanesi geçilmez denilen sırtlarda 
ilerlerken mayına bastı ve paletleri 
kullanılamaz hale geldi. Diğer tank 
ateş altındaydı. Tank ekibi hemen bir 
karar aldı ve uygulamaya başladı. 
Tankı ve özellikle de arkadaşlarını 
orada bırakıp gitmek olmazdı. Ni-
şancı Gürler Erdağı ve tank müret-
tebatından Şoför Abdulkadir Kurt, 
manuel olarak çalıştırdıkları tankın 
topunu düşmana doğrulttu ve onları 

yoğun bir atışa maruz bıraktı. Bu 
sayede diğer tank Türk askerlerinin 
yanına kadar ulaşıp onlara yardım 
etti. Ve böylece yüzlerce askerin 
şehit olması engellendi. İşte o günün 
anısına, mayına çarpmasına rağmen 
kullanılan o tank hala Beşparmak 
Dağları'nın sırtlarında bir abide gibi 
durur...

Özellikle, 43 yıl sonra buluşan iki 
kahraman askerin duygusal anları 
herkesi adeta o günlere götürdü ve 
duygulandırdı.
Nişancı Güler Erdağı, şoför Abdulka-
dir Kurt ile buluşma anında duygula-
rını şöyle ifade etti; “Çok duygulan-
dık. 43 yıl ne demek! Şimdi burada 
görüşmemiz çok mutlu etti bizi. O 
yıllarda çoğu zaman ateşle karşı-
laştık, bazen de yolu boş bularak 
mayınları toplaya toplaya ilerledik. 
Herhangi bir durumda düşmana 
asla teslim olmayız dedik.”
Gaziler, şehitlikleri ziyaret edip savaş-
ta kaybettikleri arkadaşları için dua 
etti. Çanakkale Şehitliği’nden getirilen 
toprak şehit mezarlarına bırakıldı. 
Gazi Nurettin Ağaoğlu, Çanakkale Şe-
hitler Abidesi’nden aldıkları toprağı, 
buradaki mezarlar için getirdiğini be-
lirterek, “Kıbrıs’tan da aynı miktarda 
toprak alacağız ve Çanakkale’deki 
şehitlerimize götüreceğiz.” dedi. 

Ve bu olaydan 43 yıl sonra, 2017 yı-
lında, Tankın şoförü ve nişancısı aynı 
yerde bir kez daha bir araya geldi 
ve o günün duygusu adeta tekrar ya-
şandı. Diğer gaziler de oradaydı; hep 
birlikte geçmişteki kahramanlık dolu 
anılar anlatıldı, şehit olan arkadaşları 
yad edildi...
Beylikdüzü için Kıbrıs ayrı bir önem 
taşır. Beylikdüzü’nde Kıbrıs’ın büyük 
lideri Rauf Denktaş’ın  ismi yaşar, 
sokaklarında onun ismi vardır. Ve 
Girne Belediyesi ile Beylikdüzü Be-
lediyesi arasında “Kardeş Belediye” 
protokolü yapılmıştır. Bu proto-
kol gereğince de hayata geçirilen 
bazı etkinliklerden sonuncusu da 
Kıbrıs Gazilerinin Girne ve bölgesine 
gitmesiydi... K.K.T.C.’nin kuruluş 
yıldönümü dolayısıyla şehit arka-
daşlarını mezarları başında ziyaret 
eden gaziler, bu etkinlikten dolayı 
Beylikdüzü Belediye Başkanı Ek-
rem İmamoğlu’na teşekkür ettiler. 

Kıbrıs Gazileri şehitlikte.

TARİH
ETKİNLİK
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GAZİ: AYDIN KESGİN
1974 Kıbrıs Harekatı’nda denizci olarak görev 

yaptı. Arkadaşı şehit düşen İsmet Dülgeroğlu ile 
birlikte mücadele etti.

“Savaştan evvel birlikteydik. Gemilerle 
savaşa katıldık. O’nun bölgesi Magosa idi, biz 

Girne’deydik. Magosa’da hücuma uğradılar, 
ilk patlamada şehit oldu. Ayrılığı bana hüzün 

verdi. Nur içinde yatsın, zaten nurlanmış asker. 
İnsanın eli ayağı titriyor burada. Pek söylenecek 
kelime bulamıyorum. Çünkü o orada yatıyor, ben 

buradayım. Beraberdik, aynı yaştaydık. İnsanı 
üzüyor bu durum. Arkadaşımın bu kadar şerefli 

bir makamda olması, beni teselli ediyor.”

GAZİ: ÜNSAL 
BIYIKÇIOĞLU
“74 yılında, 
Beşparmak 

dağlarındaki tepede 
havan gözetleyicisi 

olarak bulunuyordum. 
43 yıl sonra tekrar 

geldiğimde hayalimi 
gerçekleştirmiş 

oldum.”

GAZİ: TEOMAN NURAL
“Yaptığımız 

mücadelenin ne kadar 
önemli olduğunu bir 
kez daha anlıyoruz. 

Kendimizle gurur 
duyuyoruz.”

GAZİ: AHMET ÜLKER
“Buralara geldik, 
çok mutlu olduk. 

Herkese çok teşekkür 
ediyorum.”
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MÜZE GİBİ BİR 
MUAYENEHANE
40 yıllık Dİş Hekİmİ Ulvİ Sulaoğlu yıllardır 
gazete, dergİ, kİtap, fotoğraf, plak, eskİ 
dİş hekİmlİğİ malzemelerİ bİrİktİrİyor ve 
topladıklarını ofİsİnde sergİlİyor…
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Söyleşi: Cengiz Özkarabekir

O 
bir toplayıcı, yani kolek-
siyoner… Çocuk yaşlar-
da toplamaya başladığı 
dergi, kitap ve gazete-
lerle hayatına şekil verdi 

ve mesleğiyle birlikte büyüttüğü bu 
tutkusunu yaşamının ayrılmaz bir 
parçası yaptı. Kimi zaman topladığı 
objeleri açtığı sergilerle paylaştı, 
kimi zaman da artık evine, ofisine 
sığmayan eserleri bulduğu her köşe 
başına tıkıştırıp saklamak zorunda 
kaldı. Zira topladığı eser sayısı on 
binlerle ifade ediliyor artık…
Ulvi Sulaoğlu, 1954 yılında Trabzon 
Çaykara’da doğdu. Öğretmen bir 

anne ve sağlık memuru babanın üç 
çocuğundan biri. 1971 yılında Per-
tevniyal Lisesini bitirdi ve sonra da 
Marmara Üniversitesi Diş Hekimliği 
Fakültesinden mezun oldu.  40 yıldır 
diş hekimliği yapan Ulvi Sulaoğlu, 
uzun yıllardır Beylikdüzü’nde yine 
diş hekimi olan yakın dostu Faruk 
Gördeal’la birlikte açtıkları muaye-
nehanede çalışıyor.
Osmanlıca dergi ve kitaplar, gaze-
teler, siyah beyaz fotoğraflar, eski 
şişe, plak, eski diş hekimliği malze-
meleri biriktirdikleri arasında. Kültür 
merkezlerinde bugüne dek onlarca 
sergi açtı, seminerler verdi. Son 

olarak 2017 senesinin 8 Mart’ında 
“Artist Defteri – Başrolde Türkan 
Şoray” adlı sergisini gerçekleştirdi. 
“Collection Club” adlı dergide ve 
çeşitli yayınlarda koleksiyonculuk 
üzerine yazılar yazıyor.

C.Ö: Ulvi Bey, siz toplayıcısınız değil 
mi? Ne demek toplayıcı?
U.S: Toplayıcılık, koleksiyonerli-
ğin başlangıcıdır. Önce bir şeyleri 
toplarsınız sonra sınıflandırırsınız. 
Sınıflandırdığınız objeler de zamanla 
koleksiyon değeri kazanmaya başlar. 
Her şey toplanıyor bu dönemde. Çok 
farklı koleksiyonlar gördüm. Benim 

topladıklarım genelde kâğıt ağırlıklı 
ama kâğıt deyip geçmeyin çünkü so-
nuçta ağaçtır, odundur, selülozdur. 
Toplandığında ise asıl külfetli miktarı 
oluşturur. İçinde kayboluyoruz zira… 
Kâğıdın bakımı daha farklıdır çünkü 
kendine has problemleri vardır. Çok 
güzel temizleyip, düzenleyip, ilaçla-
mak gerekir.

C.Ö: Nasıl başladınız toplamaya?
U.S: Bir aile geleneği denilebilir. 
Bizim evimize her çeşit dergi ve 
gazete girerdi. Annem, babam Köy 
Enstitüsü mezunudur ve okumak 
bizim hep gördüğümüz bir durumdu. 

ULVİ 
SULAOĞLU 

HABER 
SÖYLEŞİ
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Osmanlı’dan günümüze kadar 
gazeteler ve matbuattan 

seçmeler olmak üzere birçok 
sergi yaptım. Ama asıl Türkan 

Şoray sergisini yaptıktan 
sonra daha bir meşhur oldum.

Ne görsem okurum; neye yarar, işe 
yarar mı, yaramaz mı diye düşün-
meyip her şeyi okumaya çalışırım. 
O okuduklarımdan şimdi yararla-
nıyorum desem yeridir. İlk “Doğan 
Kardeş”le başlayan dergi merakım, 
bugün bizim kulübümüze ait olan 
“Koleksiyon Kulübü”nün dergisine 
yazarak devam etmekte. Çok dergi 
topladım. Tarihe mal olmuş dergi-
lerden tutun da hala yayın hayatına 
devam eden birçok derginin sürekli 
alıcılarından biriyim. Dergi beni 
her zaman heyecanlandırır. Çünkü 
dergilerde yazarlar, konuyu iyice 
özümseyip belirli bir eser ortaya 

C.Ö: Osmanlıca biliyor musunuz?
U.S: Oldukça iyi bildiğimi zannediyo-
rum.

C.Ö: Siz diş hekimisiniz fakat mua-
yenehaneniz tarihi eser, gazete ve 
fotoğraflarla dolu. Bu işin üstesin-
den nasıl geliyorsunuz?
U.S: Çok da geldiğim söylenemez. 
Ama bildiğim bir şey varsa bunların 
her birinin özellikle benim elime geç-
tiğini, “Sen bunları al ve değerlendir.” 
denildiğini düşünüyorum.
Diş hekimiyim ve diş hekimliğiyle 
ilgili de çok şey topladım. Hatta oku-
lum Marmara Üniversitesi’nde daimi 

çıkarmıştır. Roman yazmak daha ko-
laydır dergiye yazı yazmaktan diye 
düşünüyorum. Çünkü dergideki yazı 
da verilmek istenilen fikir yarın öbür 
gün sizin karşınıza “Sen bunu böyle 
demiştin!” diye çıkar. O yüzden çok 
iyi araştırılıp, çok iyi ifadeler kullanıl-
ması gerekir.

C.Ö: Arşiviniz de neler var?
U.S: Neler yok ki… Ama özellikle bol 
miktarda gazete var. Osmanlı’dan 
bugüne kadar çıkmış hemen hemen 
her gazete var elimde. Dergide 
öyle… Binlerce dergi denilebilir, 
özellikle eski Türkçe olanlar. Eski 

döneme ait gazetelerin dışında yakın 
döneme ait önemli günlerin gaze-
teleri de var. Mesela, Atatürk’ün 
öldüğü gün ve sonrasının gazetele-
ri… Cumhuriyet, Kurun, Ulus ve Tan 
gazeteleri 10 Kasım’dan başlayarak, 
27 Kasım’a kadar seri bir şekilde 
devam eder. Cumhuriyet Gazetesinin 
bugüne kadar gelen bütün 10 Kasım 
sayılarını da toplamış durumdayım.
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Bana göre tarihsel bir şeyleri 
anlatabilmek için o dönemin 

gazetesinin, dergisinin 
ön planda olması gerekir. 

Yaptıklarınız geçmişe 
yaslanmıyorsa geleceği 

yakalayamıyorsunuz.

bir sergi yaptım ve eski diş hekimliği 
aletlerini sergiledim. İki tane de eski 
diş ünitesi ve diş makinası bağışla-
dım. Onlar da kurulduğu zaman bir 
diş hekimliği arşivi oluşmuş olacak 
okulda. 

C.Ö: Hastanız geldiği 
zaman bu kolek-
siyonun içinde 
kendini nasıl 
hissediyor?
U.S: Son zaman-
larda “Bu adam 
toplayıcıdır.” diyerek 
gelen hastalar var. 
Onlar daha çok maga-
zinsel bölümle ilgileniyorlar. 
Osmanlı’dan günümüze kadar 
gazeteler ve matbuattan seçmeler 
olmak üzere birçok sergi yaptım. 
Ama asıl Türkan Şoray sergisini 
yaptıktan sonra daha bir meşhur 
oldum. İnsanlar magazini seviyor ve 
doğal olarak magazinsel bölümler 
çok hoşlarına gidiyor. Ve hastalar 
da bunu çevresine “Türkan Şoray’ın 
kitabını yapmış biliyor musunuz?” 
diye anlatıyorlar. O yüzden genelde 
hastalar bu durumdan memnunlar 
diye düşünüyorum.

C.Ö: Peki toplayıcı olmak nasıl 
bir şey? Farklı bir bakış açısından 
değerlendirilirse, bu bir hastalık.  
İnsanları bu anlamda yönlendirmek 
isterseniz ne dersiniz?
U.S: Toplayıcılık bir anlamda hasta-
lık, kabul ediyorum fakat birilerinin 

C.Ö: Muayene sırasında sohbetin 
koleksiyona kaydığı oluyor mu?
U.S: Sohbet genellikle oraya 
kayıyor. Hele de muayene odasını 
görüp bir şeyler sordular mı çok 
mutlu oluyorum ve detaylıca da 
cevaplıyorum. Genellikle ilgile-
nenler aileden ya da atadan, bir 
şekilde bunlarla irtibatı olmuş 
kişiler oluyorlar ve güzel sorular 

yöneltiyorlar. 
Çalışırken hekimlikle 

ilgili problemli du-
rumlarla karşılaş-
tığım zamanlar 
oldu. Örneğin bir 
diş kırılmış ve 
onu çıkartmak 
zorundayım. 

Hemen sağa 
sola bakar ve “Bu 

objeler, bu diploma, 
burada niye duruyor? 

Bunları madem asıyorsun bunu 
da başarmak zorundasın.” diyerek 
kendime bir güç veririm.
İlgilenenlerin sayısı genelde az. 
Ya da ilgileniyorlar ama soru 
sormuyorlar. Belki bu konuda 
daha çok sergi, daha çok kitaplar 
çıkarttığımız zaman ilgilenecekler 
diye düşünüyorum.  Okul anılarımı 
toparlayıp bir kitap hazırladım, 
çünkü önümüzdeki yıl 40. senem 
oluyor meslekte. Kitabı çıkart-
tığım zaman sanırım diş hekimi 
arkadaşlarım da biraz daha fazla 
ilgileneceklerdir bu konuyla diye 
düşünüyorum. 

bunları toplaması gerektiğine de 
inanıyorum. Bugün ilkçağdan kalma 
mezarları açıyorsunuz; kişinin oraya 
sevdiği eşyayla, sevdiği hayvanıy-
la gömüldüğünü görüyorsunuz. 

Yahut sevdiği bir tabak ya 
da bir vazo var. Eğer 

böyle olmasaydı o 
medeniyet veya 

o kişi hakkında 
fazla bilgiye 
sahip olamaz-
dık. Gün geliyor 

topladıklarınız bir 
konuşma sıra-

sında bahsettiğiniz 
konuyu belgelendir-

meye yarıyor. Ya da bir fo-
toğraf gösteriyorsunuz “Bakın öyle 
diyorsunuz ama bu insanlar yan 
yana gelmiş. Bu iki adam birbirleriy-
le hiç yan yana gelmez diyordunuz 
ama gelmişler!” diyebiliyorsunuz. 
Bu da insanda bir ayrıcalık yaratıyor. 
Herkesin de birer koleksiyoner ya da 
toplayıcı olduğunu düşünüyorum. 
Herkes bir şeyler toplar. İnsanoğlu-
nun genel yapısında bu var: “Aman 
atmayayım, şurada dursun, yarın 
öbür gün lazım olur.” düşüncesiyle 
bir şeyleri kenara koyar. Ama bir 
kenara koymaktan ziyade neyin ne 
olduğunu araştırıp iyi bilmek ve öğ-
renmek lazım. 60 küsur yaşındayım 
ve topladıklarımın kıymetini daha 
yeni yeni anlıyorum desem yeridir. 

C.Ö: Beylikdüzü’nde bir muayene-
hanede dünya kadar tarihi evrak, 

gazete, plak ve önemli eser bulu-
nuyor. Sizce Beylikdüzülüler bunun 
ne kadar farkında ve bu durum 
Beylikdüzü’ne ne katıyor?
U.S: Güzel soru… Beylikdüzü’ne bir 
şey katıyor mu, katmıyor mu şu 
anda bilemiyorum. Ancak yapılan 
sergilerde bunları görüyorlar ve 
çok heyecanlandıklarını söylüyorlar. 
Belediye başkanımız bile seçilmeden 
evvel gelip koleksiyonu görmek 
istemişti. Geldi ve bütün 
koleksiyonu yaydık; 
gösterdim, anlattım. 
Bu biraz da merak 
meselesi… Yani 
herkes bir şeyler 
toplar ama 
bunu koleksiyo-
na dönüştürmek 
ayrı bir durumdur. 
Koleksiyonun Beylik-
düzü’ne ne gibi bir katkısı 
olabilir? Başkanın bir isteği vardı, 
“Yakınçağ Müzesi” oluşturmak… 
Bence de, dönemlere ait dergi ya 
da gazetelerin bir takvim yaprağı 
gibi arka fonda durabileceği bir 
“Yakınçağ Müzesi”nin oluşturulması 
gerekir. Çünkü bana göre tarihsel bir 
şeyleri anlatabilmek için o dönemin 
gazetesinin, dergisinin ön planda 
olması gerekir. Yaptıklarınız geçmişe 
yaslanmıyorsa geleceği yakala-
yamıyorsunuz. O yüzden mutlaka 
geçmişle bir bağlantısı olmalı. O gün 
böyleydi, bugün böyleydi diyebildi-
ğiniz zaman kıymetini anlıyorsunuz 
topladıklarınızın.

ULVİ 
SULAOĞLU 

HABER 
SÖYLEŞİ
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VEFA İSTANBUL’DA BİR SEMT İSMİ DEĞİLDİR
“2017 YILI VEFA ÖDÜLLERİ TÖRENİ” 10 OCAK’TA DÜZENLENECEK

İ
lki, 2016 yılında, CHP Beylikdüzü 
İlçe Başkanlığı tarafından ger-
çekleştirilen “CHP Vefa Ödülleri 
Töreni”nin ikincisi, 10 Ocak 2018 
Çarşamba günü Kaya İstanbul 

Hotel’de yapılacak. Saat 20.00'da 
başlayacak töreni Nevşin Mengü su-
nacak. Geçen yıl düzenlenen törende 
Vefa Ödülleri, Cumhuriyet Halk 
Partisine gönül vermiş, uzun yıllar 
ülkenin ve toplumun menfaatleri 
için çalışmış Güngör Çerman, Yaşar 
Genç, Necla Okdar ve Ahmet İsvan’a 
verilmişti.
Vefa Ödülleri 5 farklı kategoride ve-
riliyor. Ödülün değerlendirme kriteri 
ise şu felsefeye dayanıyor: “CHP’nin 
temsil ettiği dünya görüşüne ve 
sosyal demokrat değerler sistemi-
ne katkı sağlamak veya bu alanlar-
da uzun yıllar istikrarlı bir şekilde 
mücadele etmiş olmak. Sosyal 
demokrat dünya görüşü alanında 
çığır açmak, rol model olmak, bu 
alanda yaptıklarıyla, duruşuyla, 
mücadelesiyle, fikirleriyle örnek 
olmak. Sosyal demokrat mücadele-
de cesaret sergilemiş olmak.”
Mevcut olan “Onur Ödülü”, “Bey-
likdüzü Vefa Ödülü”, “İstanbul Vefa 
Ödülü” ve “Türkiye Vefa Ödülü” kate-
gorilerine bu yıl ilk kez “Uluslararası 
Vefa Ödülü”de eklendi. Bu dalda; 
dünya barışına, özgürlüğe, insan 
haklarına, sosyal demokrat değer-
lere hizmet etmiş olan uluslararası 
isimlere ödül verilecek.

ÖDÜLLERİ, DANIŞMA ve ONUR 
KURULU İLE SEÇİCİ KURUL 
BELİRLİYOR
Vefa Ödülleri, kriter uyumları 
açısından Danışma ve Onur Kurulu 

tarafından değerlendiriliyor. Kurul, 
uzun yıllar sosyal demokrat de-
ğerlere hizmet etmiş, ülke ve parti 
yönetiminde bulunmuş şu isimler-
den oluşuyor: Ercan Karakaş, Önay 
Alpago, Altan Öymen, Fikret Ünlü, 
Seyfi Oktay ve Süleyman Çelebi. 
Seçici Kurul ise; Belediye Başkanı Ek-
rem İmamoğlu, İlçe Başkanı Taşkın 
Özer, Beylikdüzü İlçe Kadın Kolları 
Başkanı Çiğdem Toker, Beylikdüzü 
İlçe Gençlik Kolları Başkanı Cem 
Aydın ve bir ilçe örgüt üyesinden 
oluşuyor.

2016 yılı 'Vefa Ödülleri' töreni

ETKİNLİK

Uluslararası Vefa Ödülü
Yorgo Papandreu 

(Yunanistan Eski Başbakanı)

Türkiye Vefa Ödülü
Hasan Fehmi Güneş 
(Eski İçişleri Bakanı)

İstanbul Vefa Ödülü
Şuayip Vardar 

(Esenler CHP Eski İlçe Başkanı /  
Bakırköy Belediyesi  

Eski Başkan Yardımcısı )

Beylikdüzü Vefa Ödülü
Ulviye Seçkin 

(ADD Beylikdüzü Şube Başkanı)

Onur Ödülü
Merhum Ferit Mevlüt Aslanoğlu 

(İstanbul Milletvekili)

“Vefa Ödülleri”ni 
bu yıl 

onurlandırılacak 
isimler
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K
ar yağıyorsa şayet, evin 
penceresinden sokağa 
bakan anneye, babaya, 
çoluk çocuğa, eşe dosta 
farklı düşünceler bırakır. 

Kimine, sıcacık evinde hep birlikte 
olup sohbet etmeyi, özlem giderme-
yi, kimine de okulunun bu vesileyle 
tatil olabileceği fikrini verir. Ama bir 
gerçektir; kar temizdir, bazen zordur 
ama bembeyazdır, oyundur, ailedir, 

mutluluktur... Peki, bir kış güzelle-
mesi yapsak, geçmişten günümüze 
Beylikdüzü’nde kış ve kar üzerine 
ne anlatabiliriz? Sıcacık çayınızı, 
kahvenizi yanınıza alın ve bu satırları 
okuyun. Zira tarihin tozlu sayfalarını 
sizin için aralıyoruz… 
1895 tarihli bir Osmanlı evrakında, 
eski Sadrazamlardan Reşid Paşa 
çiftliğinin yeni sahiplerinin yaklaş-
makta olan kış için bazı taleplerinin 

olduğu yazmaktadır. Kış pek çetin 
geçecektir ve gerekli önlemleri 
almak icap eder. Buradan bölgenin 
ne denli şiddetli bir kış yaşayacağı 
bilgisini alıyoruz. Bir posta yolu ola-
rak adı geçen Beylikdüzü ve bölge-
sinin yolu kış aylarında, özellikle kar 
fırtınalarında tamamen kapanır. Yine 
de durup kar ve fırtınanın dinmesini 
beklemek için mekânlar, kervansa-
raylar mevcuttur. Çekmece-i Kebir 

22 Aralık 1967 tarihli Cumhuriyet Gazetesi.

“Bİn yıldan uzun bİr gecenİn bestesİdİr bu.
Bİn yıl sürecek zannedİlen kar sesİdİr bu.”
Kar Musikileri / Yahya Kemal Beyatlı

Cengiz Özkarabekir
TARİH

NOSTALJİ
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yani Büyükçekmece bu güzergâhlar-
dan biridir. Kışa hükmetmek müm-
kün değildir. Kafanızı sokabileceğiniz 
bir mekânda konaklayıp kar ve fırtı-
nanın geçmesini beklemekten başka 
yapılabilecek hiçbir şey yoktur. Bu 
durum uzun yıllar da böyle devam 
etmiştir… Cumhuriyet dönemin-
de, 1937 yılında, dönemin İstanbul 
Valisi Muhittin Üstündağ tarafından 
açılan İstanbul – Edirne – Avrupa 

karayolunun bu bölümü, olumsuz 
kış koşullarının etkisini bir nebze 
düzeltmiştir. Fakat hayatın normale 
döneceği yıllar yine de uzaktır.  1967 
yılının çetin kış şartları, henüz açılalı 
bir yıl olan Ambarlı santralinin dev-
reden çıkmasına sebep olmuş ve 
İstanbul elektriğinin ancak beşte biri 
verilebilmiştir. 3 Mart 1977 tarihli 
Cumhuriyet gazetesindeki yazı ise 
ilginçtir, “Kardan kapalı bulunan 
İstanbul – Edirne karayolunun, 
Büyükçekmece – Haramidere kesimi 
dün akşamüzeri kısmen açılmış ve 
1000’den fazla aracın yollarına de-
vam etmesi sağlanmıştır. Bu arada, 
Haramidere bölgesinde kaza geçiren 
bir otobüste mahsur kalan bir yolcu 
donarak ölmüştür.”
Ancak kar kış kıyamet denilince, 
yakın yıllar diyebileceğimiz dönem 
içinde akla gelen ilk tarih 1987 yılının 
Mart’ıdır. Öyle ki, o tarihe “meşhur” 
kelimesini eklemek zaruridir. 4 Mart 
1987 gecesi, meteorolojinin 9 dere-
ce sıcaklık tahmini yaptığı İstanbul, 
beklenmedik bir şekilde sıcaklığın 

eksi 5 dereceye kadar düşmesiyle, 
günlerce sürecek yoğun kar yağışına 
maruz kaldı. Sabah gözünü açanlar 
adeta neye uğradıklarını şaşırdılar. 
Öğrenciler yaklaşık 2 hafta boyunca 
kar tatili yaptılar. İETT otobüsleri, 
arabalı vapurlar çalışamadı, soğuk-
tan banliyö trenleri dondu. İnsan-
lar işyerlerine gidemediler, uçak 
seferleri iptal oldu, resmi daireler 
bile tatil edildi. Fırınlarda ekmek 
kuyrukları oluştu, ev ve iş yerlerinde 
elektrikler kesildi. Kısaca o yıllarda 
nüfusu 7 milyon olan İstanbul’u şid-
detli kış ve kar esir almış oldu. Peki, 
1987 yılının Mart ayında Beylikdüzü 
ve bölgesinde neler oldu? O yıllar 1987 Mart'ı... Karakış yolları 

kapatmış, Haramidere yokuşu.
Foto: Nurettin Özel

Meşhur 1987 kışı. İstanbul'da yürümekte 
zorluk çeken vatandaşlar.

1987 Mart'ı. Öğretmen Hanife Bağcı, 
Gürpınar'da evinin önünde.

Fırınlarda ekmek 

kuyrukları oluştu, ev ve 

iş yerlerinde elektrikler 

kesildi. Nüfusu 7 milyon 

olan İstanbul’u şiddetli 

kış ve kar esir aldı.
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Gürpınar, Kavaklı ve Yakuplu henüz 
köy statüsündeydiler. İnsanlar geniş, 
boş arazilerde; soğan, patates, 
domates diker, hayvan beslerlerdi. 
Yolları henüz asfaltı görmemiş, 
insanları çamur deryasından öteye 
gidememişlerdi. Bastıran kar ve 
soğukla birlikte evlerine kapandılar. 
Hayvanlarını suya dahi götüreme-
den günlerce depolarında ne varsa 
onlarla idare ettiler. Odun ve kömür 
sobasıyla ısındılar. Erzakı biten-
lere ise komşuları yardımcı oldu. 
İnsanlar o kışı bir şekilde atlattılar. 
Fakat Beylikdüzü ve bölgesinde asıl 
zor durumda kalanlar, E-5 karayo-
lundan geçip gitmekte olan yolcular 
oldu. Zira aniden karın yağmaya 
başlamasıyla birlikte yol kapandı 
ve yüzlerce insan bir anda mahsur 
kaldı. Özellikle Haramidere yokuşun-
da yaşananlar neredeyse günümüz 
filmlerine taş çıkartacak durumday-
dı. İnsanlar araçlarında donmamak 
için çevredeki evlere, iş yerlerine 
sığındılar. Yol üzerindeki Kosova 
Et Lokantası sahiplerinden Nuret-
tin Özel’in o güne dair anlattıkları 
önemlidir, “On beş gün dükkânımızı 
çalıştıramadık, yolda mahsur kalan 
insanlara çay, çorba ikram ederek 
belki de onların hayatlarını kurtardık. 
İstanbul Belediye Başkanı Bedrettin 
Dalan, İstanbul Valisi Nevzat Ayaz 
ve Emniyet Müdürü bizim restorana 

gelmişti. Oradan müdahale ettiler 
çalışmalara. Hatırımda kalan önemli 
bir bilgi notunu da paylaşayım, BEKO 
fabrikasının önündeki otoparkta 
devasa kar birikmişti. Onları küre-
mek için gelen iş makinalarına bekçi 
demişti ki; durun, orayı küremeyin, 
altında arabalar var. Düşünebili-
yor musunuz karın kalınlığını…” 
O güne dair çok özel fotoğraflar 
çekti Nurettin Özel. Kar yığınlarının 
kaldırılmaya başlandığı günlerde 
Beylikdüzü ve Haramidere’ye dair 
çektiği fotoğraflar, günümüzle 
kıyas yapılabilecek özellikte değerli 
fotoğraflar olma vasfını taşıyor. 
1987 yılının Mart ayında çekilen 
fotoğraflarda Haramidere köprüsü 
ve etraftaki geniş araziler net bir 
şekilde görülebiliyor. Şimdilerde 
ise göklere kadar uzanan binaların 
arasından bir şeyler görebilmek 
mümkün değil. 1987 Mart’ından 
bir örnek daha verelim ve konuyu 
kapatalım: O günlerde yolda mahzur 
kalan otobüslerin yolcularını Yakup-
lulu vatandaşlar evlerine almışlar 
ve çok güzel bir misafirperverlik 
örneği göstermişlerdir.
Aradan yıllar geçti, teknoloji ilerledi 
ve hayat daha kolay hale geldi. 
Şimdilerde meteoroloji neredeyse 
hiç yanılmıyor, an ve an hava duru-
munu herkese ulaştırabiliyor. Son 
model kar küreme araçları hemen 
müdahale edebiliyor. Toplu taşıma 
araçları insanları gideceği yere ulaş-
tırıyor, belediyeler olumsuz durum-
larda hemen yardım ediyor. Velhasıl 
karla kaplı, elektriksiz ve yiyeceksiz 
günlerce tutsak kalınan zamanlar 

nostalji olarak kaldı. Beylikdüzü de 
İstanbul’un en modern yerleşim 
merkezlerinden biri oldu. Şiddetli 
kışın etkisinde insanlar karda değil 
trafikte mahsur kalıyorlar artık. Kar; 
evlerinin önünde, bahçede, ışıklar 
altında, estetik, sıcacık bir mutluluk 

sunuyor insanlara. Ağaçlar altında, 
yeşille beyazı bütünleştiren parklar-
da, kimi yürüyor kimi de yaptıkları 
kardan adamlarla çocukluklarını 
yaşıyor. Ve Beylikdüzü’nden hafıza-
larda da, o güzelim kar manzaraları 
kalıyor… 

1987 Mart'ı... Eyüp Şengül kar altında kalan 
arabasını temizlerken, Gürpınar'da.

5 Mart 1987 tarihli Hürriyet Gazetesi.

1987 Mart'ında 

Haramidere de kardan 

dolayı yol kapandığında,  

yolda kalan vatandaşlara 

Yakuplulular evlerini 

açmıştı...

TARİH
NOSTALJİ



İŞİN SIRRI EKİP OLABİLMEKTE…
BEYLİKDÜZÜ BELEDİYESİ Fen İşlerİ Müdürü Süleyman Gevezoğlu, 

“Planlı, programlı ve öncelİklerİ İyİ etüt ederek hareket edİyoruz.”
Beylikdüzü senede 15-20 bin kişiyle 
İstanbul’un en fazla göç alan ikinci 
ilçesi. Bu hıza nasıl yetişiyorsunuz?
Bu bir takım oyunu ve planlı, prog-
ramlı ve öncelikleri iyi etüt ederek 
hareket ediyoruz. 3,5 yılda yaklaşık 
300 bin ton asfalt döktük. Bu az bir 
rakam değil; yolun hazırlanması, 
uygun kotlara getirilmesi, asfalt atıl-
ması, kaldırımının, trafik işaretlerinin 
yapılması ciddi bir iş.

Beylikdüzü’nde yeni yollar açı-
yor ve mevcut yolların kalitesini 
arttırıyorsunuz. Önceliği neye göre 
planlıyorsunuz?
Beylikdüzü 10 yıllık yeni bir ilçe ve 
4-5 yıl önce 100 bin olan nüfu-
sun şimdi 300 binlerde olduğunu 
görüyoruz.  Önceliğimizi yerleşimin 
yoğunluğuna göre belirliyoruz. 
Ham yolların üzerinde yapılanma 
başladıysa önceliği oraya veriyoruz. 
Örneğin, bir yol üzerinde bir bina 
yapılmışsa, çocuklar o güzergâhta 
okula gidiyorsa müdahale ediyoruz. 
Yol açmak düşünüldüğü gibi ma-
kineyle bir iz açmak değildir. Yolun 
hafriyatını alıyoruz, malzeme serip 
sıkıştırıyoruz. Üzerine stabilize atıp 
asfalta hazırlıyoruz. Beylikdüzü’nde 
imar planlarına göre 1617 tane yol 
var. Göreve geldiğimizde %32 olan 
açılmamış yol oranı, şimdi %24 nis-
petinde. Yani %8’lik bir oranla 210 
adet yeni yol kazandırdık. Uzunluğu 
da yaklaşık 32,500 metre. 
Sadece yeni yol açmıyoruz. Yol 
çizgileri, yatay ve düşey işaretler, 
yönlendirme tabelaları bizim için 
çok önemli. Beylikdüzü sınırlarına 
geldiğinizde bu farkı görürsü-
nüz. Başka ilçelerden gelen-
lerden bunu sıkça duyarız. 
Trafiğin akışını hızlandıran, 
yönlendiren ve şehri keyif-
lendiren, oraya renk katan 
öğelerdir bu çalışmalar.
Diğer yandan ekonomik ömrünü 
tamamlayan mevcut yollarımızın 
iyileştirilmesi için de çalışmalar 
yapıyoruz ve her yıl 75 bin ton civa-
rında asfalt döküyoruz. 

Engelli bireylerin sosyal hayata 
katılması için önemli adımlar atı-
yorsunuz. Ne kadar iyileşme sağ-
landı ve daha ne kadar yol alınması 
gerekiyor?
Ulaşılabilirliğe çok dikkat ediyoruz. 
1,5 metre açıklığı olmayan yerlere 
direk, ağaç koymuyoruz. Çünkü 
oralar engellilerin geçebileceği, ço-
cukların kullanacağı alanlar. Bütün 
kadromuza bu anlamda eğitimler 
verdik. Şu an ilçemizde yarı yarıya 
erişilebilirliği sağladık diyebiliriz. 
Ama daha alınacak çok yolumuz 
var. Daha önce yapılan ve engelli 
bağlantısı olmayan yollarımız vardı, 
bir yaya geçidi çizilmiş fakat kaldırım 
düşünülmemiş, onları da düzelti-
yoruz.  Diğer yandan bisiklet yolları 
yaparak bisiklet kullanımını yayma-
ya çalışıyoruz.

Aydınlatma çalışmalarında BEDAŞ 
ile uyumlu bir işbirliğiniz var. Bu 
yapı nasıl oluştu? 
Biz yetkili olmadığımız alanlarda 
dahi her zaman çözüm odaklı hare-
ket etmeye çalışıyoruz. Bünyemiz-
de Aydınlatma Büro Birimimiz var. 
Evet, BEDAŞ’ın asli görevi olmasına 
rağmen sokak aydınlatmalarıyla 
ilgili ciddi bir çalışma yürütüyoruz. 
Bir talep geldiğinde hemen BEDAŞ 
ekipleriyle bağlantıya geçiyor ve 
talebi inceleyerek hızla gidermeye 
çalışıyoruz. Böyle bir çalışma ör-
neği ne yazık ki yok denecek kadar 
azdır.

Bir diğer konu kasisler… Yapımı 
neye göre belirleniyor? Olmalı veya 
olmamalı diyen iki farklı görüş var.
Bir taraftan kasis yapılsın talebi 
alırken, diğer taraftan; özellikle itfa-
iyeden, 112 Acil’den ve emniyetten, 
müdahalelere engel olduğu için kal-
dırılsın istekleri alıyoruz. Öncelikle 
şu bilgilendirmeyi yapayım; ulaşımla 
ilgili kasis, sinyalizasyon, yönlen-
dirme, parklanma gibi unsurlar İBB 
Ulaşım Koordinasyon Merkezi’nden 
alınacak izne tabidir. Süreç de şöyle 
işler; vatandaşımız bu konularda her 
türlü talebini, şikâyetini İBB’ye iletir. 
Ana arterse İBB gereğini yapar, de-
ğilse bize söyler biz gereğini yaparız. 
Şahsen kasise karşı olan biriyim. 
Avrupa’da böyle bir şey göremezsi-
niz. Ancak bizim ülkemizde kurallara 
uyulmadığı için ne yazık ki gerekli. 

Alt yapı çalışmalarının yanı sıra 
mevcut tesislerin tadilat çalışmala-
rını da yürütüyorsunuz. Bu kap-
samda 2017 yılında neler yapıldı? 
Kamuya ait binaların yapımını, mev-
cut binaların da bakım ve onarımını 

yapıyoruz. Ayrıca eğitim, sağlık 
ve dini tesislerin bakımını yapıyo-
ruz. Okulların tüm ihtiyaçlarını biz 
karşılıyoruz. Her sene boya, bakım 
ve tadilatını yapıyoruz. Ciddi bir 
yatırımdır bu. 2017’de biri anaokulu 
olmak üzere 3 okul kazandırdık 
ilçemize. Muhtarlık ve Belediye Çö-
züm Merkezlerimiz şu an 8 mahal-
lede bitmek üzere. 6 mahallemizde 
hizmete açtık. Cumhuriyet Mahalle-
mize bir spor alanı kazandırdık. 
Şu an Atatürk Kültür Merkezimi-
zin tadilatını yapıyoruz. Tahminen 
şubat gibi bitecek. Bittiğinde İstan-
bul’un en güzel kültür merkezini 
açmış olacağız. Yenilenen haliyle 
kütüphane alanı 200 kişi kapasiteli 
olacak; ayrıca bilgisayar bölümü, 
görme engelliler için sesli kütüpha-
ne alanı, edebiyat salonu ve çocuk-
lar için okuma salonu yer alacak. 
Tiyatro, konser, dans gibi perfor-
mansların sergilendiği salonun 
kapasitesi de balkonlu sistemle 
400’den 700 kişiye çıkacak. Ayrıca 
tiyatro düzeninde 500 kişilik sahip 
çok amaçlı salon ve VIP salonu 
bulunacak. 
Yaşam Vadisi’ne komşu olacak Ce-

mevi projemiz var. Aynı zaman-
da kültür evi olan bu çalışma, 
Türkiye’ye örnek bir projedir. 
Fatih Sultan Mehmet Camii 
yanında yapılacak olan mey-
dan düzenlemesi, hizmet 
tesisleri ve otopark düzen-

lemesi çalışmalarımız da var.  
Onun da ihalesi yapıldı.

Şahsen kasise karşı olan 
biriyim. Avrupa’da böyle bir 

şey göremezsiniz. Ancak 
bizim ülkemizde kurallara 

uyulmadığı için ne yazık 
ki gerekli. 

 Süleyman Gevezoğlu
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SAĞLIK
HİZMET

Beylİkdüzü Beledİyesİ ücretsİz dİl ve konuşma terapİsİ hİzmetİ vermeye devam edİyor

HEP BİRLİKTE KONUŞUYORUZ
çocuklarla etkileşim temelli oyunlar 
oynamaları gerektiğini belirtti. Dil 
ve konuşma kavramlarının ayrımını 
vurgulayan Taşkıran, “Bir çocuk 
etrafındakiler tarafından anlaşıl-
makta zorlanıyorsa onda konuşma 
bozukluğu olduğunu düşünebiliriz. 
Eğer söylenenleri anlamada zorluk 
yaşıyor ve kendini ifade edemiyorsa 
da dil bozukluğu olduğunu düşüne-
biliriz.” diyerek konuşma gelişiminde 
solunum, ses, artikülasyon ve rezo-
nansın önemi üzerinde durdu.

Söz öncesi dönemde yapılması 
gerekenler 
Deniz Sert Can ise söz öncesi dö-
nemde çocukların, çevre ve insan-
larla zengin iletişim becerileri geliş-
tirmesinin daha sonra oluşacak olan 
“doyurucu konuşma” eyleminin te-
melini oluşturduğunu belirtti. Ayrıca; 
çocuğun dikkat toplama ve tepkide 

bulunmasının, onunla taklit oyunları 
oynanmasının, sıra alma-bekleme 
becerileri öğretilmesinin ve iletişim-
de ortak dikkatin sağlanmasının bu 
dönemdeki önemini de vurgulayarak 
oyun alıştırmalarını aktardı.
Bu etkinliğe 3-12 yaş aralığındaki 
çocuklarıyla katılmak isteyen aileler, 
444 09 39 numaralı çağrı merkezin-
den seminerlerle ilgili bilgi alabilirler.

uzmanlar tarafından bilgilendiriliyor 
ve yönlendiriliyorlar. Terapiler 2018 
yılında da devam edecek.

Çocuklar, ebeveynler ve uzmanlar 
buluştu
Beylikdüzü Belediyesi Sağlık İşleri 
Müdürlüğü, “Çocuklarda Görülen 
Dil ve Konuşma Bozuklukları Öncesi 
İletişim Becerileri Semineri”yle; 
uzmanları, ebeveynleri ve çocukları 
bir araya getirdi.
Seminerde, Dil ve Konuşma Terapisti 
Füsun Yılmaz Taşkıran’la birlikte 
Çocuk Gelişimi ve Okul Öncesi Öğ-
retmeni Deniz Sert Can, çocukların 
dil-konuşma gelişimlerini destele-
mek için aile tavrının öneminden 
bahsederek konuşmanın söz öncesi 
dönemine vurgu yaptılar.
Füsun Yılmaz Taşkıran, çocuklarda 
televizyon ve tablet kullanımının 
kontrollü olmasını ve ailelerin 

Beylikdüzü Belediyesi Sağlık 
İşleri Müdürlüğü vatandaş-
ların ihtiyaçlarına yönelik 
hizmetler vermeye devam 

ediyor. İhtiyaç sahibi ailelere ücret-
siz dil ve konuşma terapisi hizmeti 
veren müdürlük, dil ve konuşma 
bozuklukları konusunda uzmanlarla 
çalışıyor.
Çocukların gecikmiş konuşma, 
kekemelik, artikülasyon ve diğer 
konuşma bozukluğu sorunlarını dü-
zeltmek için çalışan uzmanlar, 3-12 
yaş arası çocuklara haftanın 3 günü 
hizmet veriyor.
Eğitimlerin başladığı günden bu 
yana hizmetten faydalanan 130 kişi 
ile toplamda 1265 seans yapıldı. 
Çocuklara verilen desteğin ardından 
anne ve babalara da seans sonra-
sı eğitim hizmeti veriliyor. Birebir 
gerçekleşen bu eğitimlerin yanı sıra 
aileler düzenlenen seminerlerle 
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ÇALIŞMALARI SADECE DİL BECERİLERİ 
OLARAK ALGILAMAMAK LAZIM
Dİl, konuşma ve alternatİf İletİşİm becerİlerİ İle İlgİlİ terapİ hİzmetİ 
veren Yasemen Gökdenİz yapılan çalışmaları aktardı

gerekirken kimisi zorlanmaktan 
hoşlanmaz. Kendi doğal çevresinde 
öğrenebilecek potansiyele sahip 
çocukları kreşlere yönlendirmeye 
çalışıyoruz. Yaş grupları küçük ve 
oyunlarla onlara bir şeyler öğ-
retmek mümkün. O nedenle etkili 
iletişim programını uyguluyoruz. 
Kekemesi olan çocuklarla eğer bu 
durum psikolojik bir korkudan kay-
naklı oluşmuşsa buradaki psikoloğu-
muz ile eş zamanlı çalışıyoruz.

Terapinin amaç ve yöntemleri 
nelerdir?
Terapilerde amaç, bireylerin duygu, 
düşünce ve isteklerini ifade etmesini 
sağlamak, anlama ve algıyı geliş-
tirmek, bireylerin iletişim etkililiğini 
artırmak, sözel olmayan iletişim 
gibi günlük iletişim becerilerini 
geliştirmek, alıcı dil ve ifade edici dil 
becerilerini geliştirmek.
Dezavantajlı gruplar ile risk gru-
bunda olan bireylerde, konuşmanın 

ön koşul becerileri olarak; yönerge 
alma, taklit, odaklanma, görsel ve 
işitsel algı çalışmalarını yoğunlukta 
kullanmaktayım. Özel eğitim ile iç 
içe sürdürdüğümüz terapi hizme-
timizde yüzde 95 oranında başarı 
kaydetmiş durumdayız.

Farklı kaynaklardan size ulaşanlar 
oldu mu?
Evet... Mesela okullardan bize dö-
nüşler oluyor. Bölgedeki bir okuldan, 
bir öğretmenimiz 10 tane çocuğu-
muzu değerlendirmemiz için bize 
yönlendirdi. Biz de psikoloğumuz 
ile değerlendirdik ve ailelere destek 
olmaya çalıştık. Kimisi durumun 
farkında kimisi değildi. Onlarda da 
farkındalık oluşturduk. 

şeyin düzeleceğini zannediyorlar 
ama öyle bir durum yok. Sade-
ce konuşmaya bağlı bir düzelme 
olmaz. Eğer çocuk otizm tehlikesi ile 
buraya geldiyse sadece konuşma bu 
durumu düzeltmez. Reaktif bağlan-
ma bozukluğu denilen yeni bir tür 
rahatsızlık var, otizm ile karıştırılan 
ama iletişim açısından otizmden sıy-
rılabilen. Şu an için 3 çocuğumuzu 
bundan sıyırdık. 

Seans öncesi ön görüşmelerle bir 
öncelik sıralaması yapılıyor mu?
Genelde durumu kritik çocuklara 
öncelik veriyoruz. Aileler kaygılı 
oldukları için ne yapacaklarını bil-
miyorlar. Çocukların yanı sıra anne 
ve babaya da bir anlamda hizmet 
vermiş oluyoruz. 
Nasıl bir terapi sisteminiz var?
Biz burada tanısı konulmuş çocuk-
lara ve ailelerine hizmet veriyoruz. 
Tüm çocukların karakteristik özel-
liği farklı, kimi çocukları zorlamak 

Bu hizmetten kimler faydalanabi-
liyor?
3-12 yaş arasında, %40 ve daha 
altında engelli raporu olan, gecikmiş 
konuşması, alıcı dil ifade becerilerin-
de gerilik olan ve bölgemizde ikamet 
eden çocuklara hizmet veriyoruz.
Hizmetten faydalanan gruplarımız 
geniş: Down sendromlu, otizmli 
veya sadece artikülasyon bozukluğu 
(harf eksiği) olan çocuklarımız var. 
Onlara dil, konuşma ve alternatif 
iletişim becerileri açısında yardımcı 
olmaya çalışıyoruz. Ama çalışmaları 
sadece dil becerileri olarak algıla-
mamak lazım çünkü bunlar bir bü-
tün. Görsel algı ve işitsel algı daima 
çalışmalarımızın içerisinde… 

Kaç kişi faydalandı?
Şu ana kadar 130 kişiye hizmet ver-
dik. Haftada 40 seans yapıyoruz ve 
40 çocuğa hizmet veriyoruz. 

Gösterilen ilgi nasıl?
Çok olumlu geri dönüşler alıyoruz. 
Tabi ki bunun daha çok yaygınlaştı-
rılması gerektiğinin ve bir terapistin 
yetmediğinin farkındayız. Bununla 
ilgili bir çalışma içerisine de girildi. 
Şu an için devam eden 40 çocuğun 
ardında sıra bekleyen 250 aile var. 
Haftada 5 gün, günlük 8 seanstan 
40 çocukla ilgileniyoruz. Bu seans-
lar 4 ay devam ediyor. Eğer 4 ayın 
sonunda çocuğun 1 ay daha ihtiyacı 
olduğuna karar verirsek seansı uza-
tabiliyoruz. Çocuk kritik bir durumda 
ise farklı sağlık kuruluşlarına gerekli 
yönlendirmeleri yapıyoruz. Çünkü 
aileler bazen çocuk konuşunca her 

Genelde durumu kritik 
çocuklara öncelik veriyoruz. 
Aileler kaygılı oldukları için 

ne yapacaklarını bilmiyorlar. 
Çocukların yanı sıra anne ve 

babaya da bir anlamda hizmet 
vermiş oluyoruz. 
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SPOR
ETKİNLİK

3 ARALIK DÜNYA ENGELLİLER GÜNÜ
GALATASARAY TEKERLEKLİ SANDALYE BASKETBOL TAKIMI VE İSTANBULSPOR BEYLİKDÜZÜ 

BASKETBOL TAKIMI FARKINDALIK İÇİN SAHAYA ÇIKTI

Beylikdüzü Belediyesi Sağlık 
İşleri Müdürlüğü ve Spor 
İşleri Müdürlüğü, 3 Aralık 
Dünya Engelliler Günü 

dolayısıyla ilçede yaşayan engelli 
bireyleri anlamlı bir organizasyonla 
bir araya getirdi. Galatasaray Teker-
lekli Sandalye Basketbol Takımı ve 
İstanbulspor Beylikdüzü Basketbol 

temenni ediyorum.” dedi. Beylikdü-
zü Belediyesi Sağlık İşleri Müdürü 
Ali Onur Baştuğ ise şunları söyledi: 
“Hayata engel yoktur, biz engelsiz 
bir Beylikdüzü için çalışıyoruz. Hiz-
metlerimiz Beylikdüzü’nde yaşayan 
özel gereksinimli bireylerimizin 
tüm ihtiyaçlarına cevap verebilecek 
ölçüde.” 

takımının karşı karşıya geldiği etkin-
lik, Beylikdüzü Tuncay Soyak Spor 
Salonu’nda gerçekleşti. İstanbulspor 
Beylikdüzü Basketbol takımı, farkın-
dalık yaratmak için sahaya tekerlekli 
sandalyeyle çıktı. Renkli görüntülere 
sahne olan bu farkındalık ve dostluk 
maçında, günün anlamına dair 
etkili mesajlar verildi. Beylikdüzü 

Belediyesi 1. Başkan Vekili Ömer 
Şatır, “Göreve geldiğimiz günden 
bu güne Beylikdüzü’nde hepimi-
zin birer engelli adayı olduğunu 
bilerek hareket ediyoruz. Engelli 
kardeşlerimizin, engelli olduklarını 
hissetmeden yaşayabilmeleri için 
elimizden geleni yapıyoruz. Herke-
sin de bu bilinçle hareket etmesini 

Sibel Gürsoy, 41 yaşında, 5 ço-
cuk annesi. 9 senedir tekerlekli 
sandalyede, 6 yıldır Beylikdü-
zü’nde yaşıyor.

3 Aralık Dünya Engelliler günü 
için düzenlenen organizasyonu 
nasıl buldunuz?
- Benim için çok 
özeldi... Biz evden 
çıkamayanlar için 
güzel bir orga-
nizasyon oldu. 
Oradaki insan-
larla kaynaşmak, 
sevinci, acıyı pay-
laşmak çok güzel… 
O günün mutluluğunu 
hala yaşıyorum inanın. Düşünün 
ben etkinlik yapılan yere yakınım 
ve akülü arabamla oraya gidebi-
lirim. Ama bize araba gönderildi. 
Bu büyük bir gurur bizim için. Şu 
ana kadar ne talepte bulunduy-
sam yerine geldi. 

Sağlık Müdürlüğü'nün ne tür hiz-
metlerinden faydalandınız şimdiye 
kadar?
- Tüm organizasyonlara katmaya 
çalışıyorlar. Ben daha yeni yeni 
başladım aslında. Hayalim Eminö-
nü’ne gitmekti, götürdüler. Orada 

balık ekmek yemek istiyordum, 
hemen yerine getirdiler.

Etkinlikler ve orga-
nizasyonlar dışında 
sağlık hizmetinde 
müdürlüğün desteği 
ne boyutta?

- Sağlıktan faydalan-
madım çünkü aramadım. 

Arasam eminim ki yardımcı 
olacaklar. Bir defasında denize 
gitmiştim ve orada kaldım. Dö-
nemedim. Minibüsler bizi almadı. 
O zaman müdürlüğü aradım ve 
hemen gelip beni aldılar. O zaman 
bizim Sağlık İşleri Müdürlüğü'nden 
haberdar oldum zaten.

Engelli bireylerin ihtiyaç ve talep-
lerinin hizmetleri şekillendirdiğine 
inanıyor musunuz?
- Kesinlikle… Her telefonumuz so-
nuçlanıyor. Beylikdüzü Belediyesi 
bizler için çok güzel şeyler yapıyor. 
Evimin önüne engelli kaldırımı iste-
dim hemen yapıldı. Duba istedim, 
yapıldı. Ertesi gün dubamı araba 
park edebilmek için kestiler, haber 
verdim bir sonraki gün kırılmaz 
duba yaptılar.

Beylikdüzü’nde dolaşmak istedi-
ğinizde sizi kısıtlayacak engellerle 
karşılaşıyor musunuz?
- Beylikdüzü’nde Happy Center, spor 
salonu ve sosyal tesisleri biliyorum 
en çok. Buralara gitmek istediğimde 
genel olarak çok rahat ediyorum. 
Zaten biz otobüs ve minibüsle bir 
yere gidemiyoruz. Çünkü bir kez 
otobüse binmek istedim, millet 
rampayı açmaya çalışırken şoför 
ben uğraşamam deyip beni orada 

bırakıp gitti. Metrobüs ve otobüse 
binme gibi bir lüksümüz yokken 
Beylikdüzü’nde çok rahat gezebi-
liyorum. Kaldırımlarımız çok iyi. 
6 sene önce böyle değildi. Bana 
önceden bir rampa yaptılar ama 
inanın sağlam insanlar bile düştü. 
Ama ben bu yönetimden eski 
evimin oraya da rampa istedim 
hemen yapıldı. Ne istediysem 
ikiletilmedi. İyi ki Beylikdüzü’nde 
oturuyorum…

Bu tür etkinlikler hakkında ne 
düşünüyorsunuz?
- Çok iyi oluyor. Daha önceki 
etkinliklerde tanıştığım insanlarla 
paylaşımlarımız devam ediyor. 
Bizler birbirimizi anlayabiliyoruz. 
Başkanımız ve sizlere teşekkür 
ediyorum. Sağlamlardan çok en-
gellilere önem veriliyor, o neden-
le çalışmaları takdir ediyorum. 
Maçın olduğu etkinlikte kendimi 
ayakta gibi hissettim. 

“ŞU ANA KADAR NE TALEPTE BULUNDUYSAM YERİNE GELDİ.”

Sibel 
Gürsoy
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Psiko-sosyal destek hiz-
metleri, hukuki danışman-
lık, psikolojik danışmanlık, 
telefonla danışmanlık ve 

ekonomik desteklere yönlendir-
me gibi hizmetler verecek olan 
merkez, kadınlara eşit ve adil bir 
hizmet anlayışı sunacak.
Beylikdüzü Belediyesi Kadın ve 
Aile Hizmetleri Müdürlüğü, ilçede 
yaşayan ve şiddet gören kadınla-
ra yol gösterici olabilmek için ça-
lışmalarını hızlandırdı. Müdürlük, 
çok yakında açacağı Kadın Daya-
nışma Merkezi’nin ön hazırlıklarını 
tamamlamak üzere.
Şiddete uğramış kadınların yüzde 
89’unun hiçbir kuruma başvur-
madığı bir ortamda yapılacak olan 
bu merkez, şiddetten uzaklaşmak 

İŞLETME SAHİPLERİNE 
RUHSAT ZİYARETİ

MARMARA MAHALLESİ’NİN 
YENİ YOLLARI AYDINLATILDI

BEYLİKDÜZÜ’NDE KADIN DAYANIŞMA 
MERKEZİ KURULUYOR

Kadınların duygusal, psİkolojİk, ekonomİk ve fİzİksel şİddete uğramaları 
durumunda başvurabİleceklerİ bİr merkez oluşturmak İçİn adım atan Beylİkdüzü 

Beledİyesİ, Kadın Dayanışma Merkezİ’nİ kuruyor

Çağdaş ve gİrİşİmcİ bİr yerel yönetİm anlayışının sergİlendİğİ 
Beylİkdüzü’nde, hayata geçİrİlen son uygulama İşletme sahİplerİnden 

takdİr görüyor

isteyen ancak nereye başvuraca-
ğını bilmeyen kadınlarda farkın-
dalık oluşturmayı hedefliyor. 
Danışanlarına herhangi bir yargı-
lama ve ayrımcılıkta bulunmadan, 
çözüm odaklı, eşitlikçi ve adil bir 
sistem kurmak merkezin öncelikli 
hedefi.
Kadına yönelik her türlü şiddetle 
mücadele için kamu kurum ve 
kuruluşları ile STK’larla işbirliği 
içinde olduklarını belirten Beylik-
düzü Belediyesi Kadın ve Aile Hiz-
metleri Müdürü Muazzez Akbaba, 
bu merkezle kadınların haklarını 
daha doğru bir biçimde aramaya 
cesaret kazanacaklarını söyledi. 
Merkezden hizmet almak isteyen 
kadınlar Kadın ve Aile Hizmetleri 
Müdürlüğü’ne başvurabilirler.

B eylikdüzü Belediyesi 
Ruhsat ve Denetim 
Müdürlüğü tarafından 
ruhsat vermeye uygun 

koşullara sahip işletmeler 
belirlenerek ziyarete gidiliyor 
ve ruhsatları teslim ediliyor. 
Her hafta perşembe günleri 
gerçekleşen ruhsat teslimi 
ziyaretlerine; meclis üyeleri, 
Beylikdüzü Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Mehmet Çakılcıoğlu 
ile Beylikdüzü Belediyesi Ruh-
sat ve Denetim Müdürü Şevket 
Bayman katılıyor.
Beylikdüzü’ne aidiyet duygu-
sunu geliştirmek, komşuluk 
ilişkisini arttırmak ve doğru 

2017 yılı içerisinde ilçeye 76 yeni 
aydınlatma direği diken Beylikdü-
zü Belediyesi Fen İşleri Müdür-
lüğü, Marmara Mahallesi’ne 
kazandırılan yeni yollar için de 
belirlenen sokaklara aydınlatma 
direkleri dikti.
Fen İşleri Müdürlüğü Elektrik ve 
Aydınlatma ekipleri, Marmara 
Mahallesi 99. ve 238. Sokağa, 
14 yeni aydınlatma direği, 14 
armatür ve 500 metre enerji 
besleme kablosu yerleştirdi. 

iletişim kültürünü yerleştirmek 
adına önemli bir adım olan pro-
jede, işletme sahibi ile sohbet 
ediliyor ve Belediye Başkanı 
Ekrem İmamoğlu’nun mektu-
bu da ruhsatın yanında teslim 
ediliyor.
Beylikdüzü’nün genelini ilgilen-
diren birçok konuda işletme 
sahiplerinden geri bildirimin 
alındığı, talep ve görüşlerin 
paylaşıldığı bu sohbetler, kamu 
hizmeti için önemli bir yol ha-
ritası sunuyor. Yerinde yapılan 
ruhsat teslim ziyaretleri, iş-
letmecilere belediyenin her an 
ulaşılabilir bir yönetim anlayışı 
içinde olduğunu da gösteriyor.

KISA KISA
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DOĞA
ETKİNLİK

B
eylikdüzü Belediyesi, 
2014'ten bu yana 12 bin 
ağacı toprakla buluş-
turdu. İlk kez bu sene 
uygulanan “Umut Meyve 

Ormanı ve Hobi Bahçesi” projesi ile 
de Dereağzı Mahallesindeki 12 bin 
metrekarelik alana meyve ağaçları 
dikildi. Ağaç dikim törenine Beylikdü-
zü Belediye Başkanı Ekrem İmamoğ-
lu, CHP Grup Başkan Vekili Engin 
Altay, eski milletvekili Süleyman 
Çelebi, meclis üyeleri, birim müdür-
leri ve muhtarlar katıldı. Törende 
konuşan Ekrem İmamoğlu, çok de-
ğerli bir adım attıklarını söyleyerek, 
hızlı yol almak adına yetişkin meyve 
ağaçlarını tercih ettiklerini ve seneye 
çocukların bu meyveleri yemeye 
başlayabileceklerini ifade etti.

“Ülkedeki barışın ve mutluluğun 
kaynağı olacağız”
İmamoğlu konuşmasında şunları 
belirtti, “Burası, Yaşam Vadisi’ne 
paralel olan Atmaca Vadisi alanın-
da çok önemli bir yer. Vadiye yakı-
şır adımlar atıyoruz. Hobi bahçesi 
ve meyve ağaçlarının geliştirilmesi 
ve korunmasını meyve bahçesi 
gönüllülerine emanet edeceğiz. 
Park ve Bahçeler Müdürlüğü 
gözetiminde birçok işlemi gönüllü 
vatandaşlar ve çocuklar yapacak. 

Umut Meyve Ormanı projemiz 
onların doğa ile iç içe olmalarını 
sağlayacak. Bu proje Beylikdü-
zü’nde bir orman gibi büyüsün 
istiyoruz. Beylikdüzü’nde birincil 
konumuz, doğal ve yeşil yaşam... 
Bugün, o minicik elleriyle geleceğe 
umut diken çocuklarımıza yürekten 
teşekkür ediyorum. İstanbul’un, 
Beylikdüzü’nün sevgiye, özgürlüğe 
dair ektiği tohumlar tüm Türkiye’ye 
yayılacak. Ülkedeki barışın ve mut-
luluğun kaynağı olacağız.”

“Her bakımından örnek bir ilçe”
CHP Grup Başkan Vekili Engin Altay 
ise “Beylikdüzü, İstanbul’un en gü-
zel ilçesi” diyerek başladığı konuş-
masında, her bakımından örnek bir 
ilçe haline gelen Beylikdüzü için ça-
lışan herkese teşekkür etti. Altay; 
doğa, çevre ve kent hassasiyetinin 
sosyal demokrat belediyeler tara-
fından ön plana alındığını, Beylik-
düzü’nde de bu önemin fazlasıyla 
hissettirildiği ve uygulamalarla da 
hayata geçirildiğini vurguladı. 

ÇOCUKLAR VE MEYVE AĞAÇLARI BULUŞTU
Beylİkdüzü’nde 12 bİn metrekarelİk meyve ormanı kuruldu. 16 türde 325 adet yetİşkİn 
meyve ağacının toprakla buluştuğu törende Beylİkdüzü Beledİye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, İlkokul 1. sınıf öğrencİlerİyle bİrlİkte ağaç dİktİ
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B eylikdüzü’nde, trafiğin en 
yoğun yaşandığı yerler-
den biri olan Ali Çebi Cad-
desi’nde, yol düzenleme 

çalışmaları başladı. 
Beylikdüzü Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Vefa Küçükali konuyla 
ilgili şu açıklamada bulundu, “İmar 
planlarında yol olarak görünen 
Ali Çebi Caddesi, mülkiyet olarak 
Organize Sanayi Bölgesi’nin Birlik 
Sanayi kısmında yer alıyor. Yolun 
600 metre boyunca tek şeride in-
mesi trafik açısından büyük sorun 
oluşturuyor. Çözüm için, Organize 
Sanayi ve Birlik Sanayi yönetimi ile 
bir protokol imzaladık.”

Yeni düzenlemeyle Volvo Kavşağı’n-
dan E-5’e kadar uzanan hatta trafik 
rahatlayacak. Yolun devamı Vira 
İstanbul yanından Rıfat Ilgaz Caddesi 
ile birleşip, Vira Kavşağı’na inecek. 

Beylikdüzü trafiği için 
zabıtalar görevde 
Özellikle son günlerde Bizim Kent 
kavşağında ciddi anlamda tra-
fik yoğunluğu yaşanıyor. İBB’nin 
yapmış olduğu bir takım düzen-

lemeyle daha da karmaşık hale 
gelen trafik düzeninin iyi niyetli bir 
yaklaşımla çözülmeye ihtiyacı  var. 
Bu konuda Beylikdüzü Belediyesi 
her türlü işbirliğine hazır.
Hali hazırda Beylikdüzü Belediyesi 
Zabıta Ekipleri, araç yoğunluğu-
nun en çok yaşandığı noktalarda, 
ilçe trafik düzenini kontrol altında 
tutmak için görev yapıyor. Trafiğin 
düzen içerisinde ilerlemesi için 
programlı olarak çalışan zabıta 

trafik ekibi ve motorize ekipler, sa-
bah saat 08.00-09.15, akşam ise 
17.00-19.00 arasında belirlenen 
noktalarda uygulama yapıyor. 
Zabıta trafik ekipleri; Bizimkent 
Kavşağı, Mardin Taş Havuzlu Kav-
şak, kapalı pazar alanı ve çevre-
sinde çalışıyorlar. Motorize ekipler 
ise; Atatürk Bulvarı ile Derviş 
Eroğlu Caddesi kesişimi, ve çar-
şamba-pazar günleri de Anadolu 
Caddesi üzerinde görev yapıyorlar. 

TRAFİK

ALİ ÇEBİ CADDESİ’NDE TRAFİK SORUNU ÇÖZÜLÜYOR
Caddenİn, Bİrlİk 
Sanayİ Sİtesİ’yle 
kesİşen kısmı, 
Beylİkdüzü Beledİyesİ 
Fen İşlerİ Müdürlüğü 
tarafından bulvar 
olarak düzenlenecek

Bizimkent kavşağı




